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 خطیب زاده: با آمریکا مذاکره 
غیر مستقیم داریم

سـعید خطیـب زاده در ابتدای نشسـت خبـری خود با خبرنـگاران با قرائت بیانیـه وزارت امور 
خارجـه بـه مناسـبت فـرا رسـیدن دومین سـالگرد شـهادت سـردار سـلیمانی گفت : سـردار 

سـلیمانی قهرمـان مبـارزه با تروریسـم بود.
وی تأکیـد کـرد: تـرور سـردار سـلیمانی و همراهانـش مصـداق تروریسـم دولتی اسـت که 
توسـط دولـت آمریـکا و به دسـتور مسـتقیم رئیـس جمهور وقت این کشـور صـورت گرفته 
اسـت. دولـت آمریـکا در برابـر ایـن ترور مسـئولیت بیـن المللی همیشـگی دارد و ایـران از 
هیـچ اقدامـی فروگـذار نمی کنـد که این مسـئولیت بین المللی، مسـببان، عامـران، عاملان 
و مشـاوران ایـن اقـدام تروریسـتی را بـه پیشـگاه عدالـت بیـاورد. آن هایـی کـه ایـن اقدام 
تروریسـتی را انجـام داده اند مسـئولیت کیفری دارنـد و از روز اول جمهوری اسـلامی ایران 
در چارچـوب مقابلـه بـا بی کیفـر ماندن مجرمـان این اقدام تروریسـتی تمام تـلاش خود را 

کـرد که ایـن مجرمـان را به پیشـگاه عدالـت بیاورد.
خطیـب زاده بـا بیـان اینکـه این اقدام تروریسـتی نقـض قواعد حقـوق بین الملـل و حقوق 
بشـر بـوده اسـت، در بخـش دیگـری از صحبـت هـای خـود بـه تشـکیل کمیته مشـترک 
تحقیقـات بیـن ایـران و عـراق در ایـن خصوص اشـاره کـرد و گفـت: این کمیته مشـترک 
در حـال فعالیـت و تمـاس مسـتمر اسـت و یکی از خروجی های آن امضای سـند مشـترک 
راجـع بـه ایـن حملـه تروریسـتی و بـه شـهادت رسـیدن سـردار شـهید سـلیمانی، شـهید 

ابومهـدی المهنـدس و همراهـان آن هـا بوده اسـت.
وی افـزود: برگـزاری دومیـن نشسـت کمیتـه مشـترک ایـران و عـراق در ایـن خصوص و 
تهیـه مجموعـه 300 صفحـه ای از اسـناد و اطلاعـات مربـوط بـه این اطلاعـات و ارائه آن 
بـه طـرف هـای عراقـی از جمله اقدامـات دیگـر وزارت خارجه بـرای پیگیری ایـن موضوع 

بوده اسـت.
سـخنگوی وزیـر خارجـه همچنیـن خبـر داد کـه سـومین جلسـه ایـن کمیته مشـترک طی 

یـک مـاه و نیـم آینـده در بغـداد انجام خواهد شـد.
وی افـزود: کیفرخواسـت مربـوط بـه ایـن دادگاه نیز توسـط دوسـتانمان در قـوه قضاییه در 

دسـت پیگیری اسـت.
سـخنگوی وزارت امـور خارجـه همچنیـن در پاسـخ بـه سـوالی در ارتبـاط بـا گفت وگوهای 
ایـران و عربسـتان، گفـت: روابـط ما با عربسـتان و گفت وگوهـا در این زمینه بـا یک فهمی 
نسـبت بـه نقـاط اختلافی و اشـتراکی جلو مـی رود. دو کشـور در مورد برخـی از موضوعات 
اختلافـات روشـن دارنـد ولـی مـا تـلاش کرده ایـم کـه مسـیری را طـی کنیـم کـه نتیجه 
آن بـرای مـردم دو کشـور و منطقـه همـراه بـا منفعـت باشـد و فکـر می کنیم حـل و فصل 

مسـائل اختلافـی نیـز از مسـیر ایـن گفت وگوهـا می گذرد.
وی بـا اشـاره بـه اقـدام عربسـتان در دادن ویـزا بـه سـه دیپلمـات ایرانـی افـزود: دولـت 
ریـاض بـه سـه دیپلمات ایرانی برای سـفر بـه جده جهت فراهـم کردن مقدمات بازگشـایی 
نمایندگـی ایـران در نزد سـازمان همکاری اسـلامی ویزا داده اسـت و به نظـرم این اتفاقات 
می توانـد مقدمـه ای بـرای رفـع اختلافـات و تـلاش بـرای عـادی شـدن روابـط دو کشـور 

شد. با
خطیـب زاده همچنیـن در مـورد اظهـارات وزیـر خارجـه عـراق در تهران در خصـوص لزوم 
انجـام مذاکـرات مسـتقیم بیـن ایـران و آمریـکا و اینکه بغـداد در ارتباط با ایـن موضوع هم 
بـا تهـران و هـم با واشـنگتن صحبت کـرده اسـت، تصریح کرد: ما به حسـن نیـت برادران 
مـان در عراق هیچ گاه شـک نداشـته ایم. دوسـتان مـا در عراق در مـورد موضوعات منطقه 
ای و بیـن المللـی بـا حسـن نیـت و فعالانـه بـا طـرح ابتکاراتی تلاش کـرده انـد که نقش 
سـازنده ای داشـته باشـند و مـا بـه این تـلاش ها و ایـن نقش ارج مـی نهیم. وزیـر خارجه 
عـراق بـه صورت روشـن نظـرات خود را مطـرح کردند. در ملاقـات با آقـای امیرعبداللهیان 
نیـز در ایـن خصـوص صحبـت هایـی را داشـتند. آمریکایی ها نیـز در دولت بایـدن و ترامپ 
ایـن مسـائل را مطـرح کردند و آن هـا در حالی که تحریم های سـنگین علیـه ایران اعمال 
کـرده انـد مـی خواهنـد بیاینـد و عکـس بگیرنـد. جـواب ما این بـوده که مـا بایـد تغییراتی 
ببینیـم کـه پاسـخی بـه ایـن درخواسـت هـا داشـته باشـیم. آنچـه که بـرای ما مهم اسـت 
تحقـق منافـع ایـران در چارچـوب اصولـی اسـت که داریـم. در همیـن چارچـوب در وین با 
آمریکایـی هـا بـه صـورت غیرمسـتقیم در حال تبـادل متون به صـورت غیررسـمی و بدون 
سـربرگ هسـتیم و ایـن گفت وگوها بـه صورت غیرمسـتقیم در ویـن از طریـق انریکه مورا 

در حال انجام اسـت.

کوتاه از برجام

چین: امکان دستیابی به توافق با ایران تا 
بهمن ماه وجود دارد

شـبکه اسـکای نیـوز بـه نقـل از وانـگ کـوان نماینده چیـن در مذاکـرات وین گـزارش داد 
کـه مـوارد اختـلاف میـان میان طـرف هـای ایرانی و سـه کشـور اروپایی در حـال کاهش 

یافتن اسـت.
وی گفـت: دور جدیـد مذاکـرات ویـن بـر رفع تحریم هـای ایـران متمرکز خواهـد بود .متن 
مشـترکی دربـاره رفـع تحریـم هـای ایـران داریـم. امـکان دسـتیابی به توافـق با ایـران تا 

پیـش از فوریه ۲0۲۲ وجـود دارد.

واشنگتن: توافق بدتر از برجام را نمی پذیریم
»رابـرت مالـی«، نماینـده آمریـکا در امـور ایران مدعی شـده کشـورش با آنچه بـه گفته او 

»توافـق بدتر« نسـبت بـه برجام اسـت موافقـت نخواهد کرد.
رابـرت مالـی در مصاحبـه ای بـا پایـگاه »نیویورکـر« مدعی شـده پیشـرفت های هسـته ای 
ایـران در مـدت 5 ماهـه وقفـه در مذاکـرات وین باعث شـده برجام به سـمت تهی شـدن از 

منافـع منع اشـاعه ای حرکـت کند.
بـه نوشـته نیویورکـر، رابـرت مالـی تصریـح کـرده زمانی کـه دور جدیـد مذاکـرات وین در 
اواخـر مـاه نوامبـر از سـر گرفته شـده برنامـه هسـته ای ایـران از محدودیت های وضع شـده 

در برجـام عبـور کـرده بود.
رابـرت مالـی ادعـا کـرد: »ایـن پیشـروی هایی کـه آنهـا می کنند بـه مـرور آن توافـق را از 

مزایـای منـع اشـاعه ای کـه مـا بـر سـر آن چانه زنـی کـرده بودیـم تهـی می کند.«
رابـرت مالـی در مصاحبـه بـا نیویورکـر اضافـه کـرد: »ما بـا توافق بدتـر موافقـت نخواهیم 
کـرد زیـرا ایـران برنامه هسـته ای خـودش را تقویت کرده اسـت.« او همچنین مدعی شـده 
ممکـن اسـت زمانـی برسـد که تلاش بـرای احیـای برجام »مثـل تلاش بـرای احیای یک 

جسـد مرده خواهـد بود.«
رابـرت مالـی در حـال حاضر سرپرسـتی هیـأت مذاکره کننده آمریـکا در مذاکـرات وین را بر 
عهـده دارد. ایـران بـا توجـه بـه آنکه آمریـکا از برجام خارج شـده و عضو این توافق نیسـت 

اجـازه حضـور نماینـدگان آمریکا در مذاکـرات ایران و گروه 1+۴ را نداده اسـت.

رایزنی دوجانبه علی باقری با مذاکره کننده 
ارشد فرانسه در وین

علـی باقـری مذاکره کننده ارشـد جمهوری اسـلامی ایران که صبح امروز )دوشـنبه( ششـم 
دی مـاه بـه منظور شـرکت در دور هشـتم مذاکرات ایـران و گروه 1+۴ بـرای رفع تحریم ها 
وارد ویـن شـد، در ادامـه رایزنی هایـش در پایتخـت اتریـش با مذاکره کننده ارشـد فرانسـه 

به صـورت دوجانبـه به گفت وگو نشسـت.
وی پیـش از ایـن هـم بـا نماینـدگان روسـیه و چیـن بـه صـورت سـه جانبـه ملاقـات 
کمیسـیون مشـترک کننـده  مـورا هماهنـگ  انریکـه  بـا  نیـز  دوجانبـه  دیـداری  و   کـرد 

 برجام داشت.

نماینده اتحادیه اروپا:

مذاکرات وین در مسیر درستی برای رسیدن به توافق نهایی قرار دارد
نماینــده اتحادیــه اروپا در پایان نشســت 
کمیسیون مشــترک برجام تصریح کرد که 
مذاکرات وین در مسیر درستی برای رسیدن 

به توافق نهایی قرار دارد.
به گزارش روزنامــه صبح امروز، انریکه مورا 
دوشنبه شب در گفت وگو با خبرنگاران گفت 
که در این زمینــه تاریخی را تعیین نمی کند 
اما مذاکرات جاری برای دست یابی به توافق 

نهایی بر سر چند هفته است و نه چند ماه.
وی افزود: اگر در روزهــا و هفته های آینده 
ســخت کار کنیم می توانیم به نتیجه مثبت 
برســیم. کار به گفته او دشــوار است و باید 
تصمیمات ســختی گرفته شــود، اما هدف 
مذاکــرات همیــن است.هشــتمین دور از 
گفت وگوهای رفع تحریم عصر روزگذشــته 
با برگزاری نشســت کمیســیون مشــترک 

به ریاســت علی باقری مذاکره کننده ارشــد 
جمهوری اسلامی ایران و انریکه مورا معاون 
اتحادیه  خارجــی  اقدام  ســرویس  دبیرکل 
اروپا آغاز شــد.در این نشست که با شرکت 
هیأت های ایران، گروه 1+۴ و اتحادیه اروپا 
در هتل کوبورگ برگزار شــد، روند مذاکرات 
مــورد ارزیابــی قرار گرفتــه و در خصوص 
نحوه ادامه گفت وگوهــا بحث و تبادل نظر 

کشورمان  ارشد  گرفت.مذاکره کننده  صورت 
در این نشســت با اشــاره به پیشرفت های 
صورت گرفتــه در دور پیشــین، بر لزوم رفع 
تحریم هــا و ارائه تضمین های عینی و کافی 
از ســوی طرف مقابل و راســتی آزمایی این 
اقدامــات تأکید و تصریح نمــود که هیأت 
ایرانی مانند دور قبل بــرای تعامل جدی و 
پیشــبرد گفت وگوها آمادگی کامل دارد. در 

این نشســت، تمامی هیأت ها به پیشــرفت 
حاصل شده در دور پیشین گفت وگوها اشاره 
کرده و برای ادامه رایزنی های فشرده اعلام 
آمادگی نمودند. در این جلسه همچنین اشاره 
شد که اغلب پیشنهادات ایران، در متن جدید 
گنجانده شده است.در پایان نشست مقرر شد 
مذاکرات و کار بر روی متن از روز سه شــنبه 

در سطوح و فرمت های مختلف ادامه یابد.

دیپلماسی

رئیس قوه قضاییه:
حین بازرسی منزل متهم نباید برای خانواده او دلهره ایجاد شود

رئیس قــوه قضاییه با بیان اینکــه در مواردی 
که نیاز به بازرســی از منزل یــا محل کار فرد 
متهم نیست نباید این اقدام صورت گیرد، گفت: 
چنانچه ضرورت ایجاب بر بازرسی می کند باید 
در انجــام این امر نهایــت دقت صورت گیرد و 
نباید در حین بازرســی از منزل یا محل کار فرد 
متهم برای اعضای خانواده یا همکاران او دلهره 

ایجاد شود.
به گزارش روزنامــه صبح امروز به نقل از مرکز 
رســانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین 
محســنی اژه ای با تاکید بر این که باید از انجام 
هر آن چه که موجبات زحمت ودردســر مردم 
را فراهــم می آورد به جــد پرهیز و اجتناب کرد 
به ذکــر مصادیقی در این رابطــه پرداخت و از 
روسای کل دادگستری ها و دادستان ها خواست 
برای مواردی نظیر بازداشت متهمین، دستبند یا 
پابند زدن به آن ها هنگام دستگیری، بازرسی از 
منازل یا محل کار متهمین تدابیری بیندیشــند 
که در عین رعایت کامل جوانب قانونی، کمترین 
آســیب و لطمه ای به حیثیت متهمین و خانواده 

آنها وارد نشود.
رئیس دســتگاه قضا در همین رابطه به موضوع 
چگونگی دستگیری متهمین اشاره کرد و گفت: 
در برخی از موارد ضابط به دستور مقام قضایی و 
یا احیاناً در جرایم مشهود راساً برای دستگیری 
متهمین یا جلب افراد اقدام می کند؛ در این گونه 
موارد باید نهایت دقت صورت گیرد که نســبت 
به افرادی که ضرورت ندارد هنگام دســتگیری 
و جلب در مقابل چشمان خانواده و همکارانش 
از دستبند اســتفاده نشود، حتی دیده میشود که 
از پابند هم استفاده می شود که ضرورتی ندارد 
مگــر در موارد موارد خــاص و خطرناک بودن 

متهم .
رئیس قوه قضائیه تاکید کرد: به هیچ وجه نباید 
متهم تحقیر شود و باید توجه داشت که جلب و 
بازداشت متهم به مثابه مجازات و کیفر رساندن 
او نیست و مجازات و کیفر متهم در زمره اموری 

است که باید روال قانونی خود را طی کند.
 محسنی اژه ای با تاکید این که باید از بازداشت 
افرادی که ضرورتی برای بازداشت آن ها وجود 
ندارد پرهیز شــود گفت: در مــواردی همکاران 
قضایی چنین اســتدلال می کنند که به لحاظ 
قانونی بایــد پس از تفهیم اتهــام، برای متهم 
قــرار صادر کنند و این یک الزام قانونی اســت 
و چنانچــه از آن تخطــی کنند تحــت تعقیب 
دادســرای انتظامی قضات قرار می گیرند؛ من 

به این الــزام قانونی که برای قضات وجود دارد 
توجه و عنایت دارم اما تاکیدم آن است که باید 
در هنگام صدور قرارهای تامین از سوی قضات 
و بازپرس ها تا حد امکان تدابیری اتخاذ شود که 
طی آن فرد متهم در اســرع وقت بتواند نسبت 
به تودیع این قرار اقدام کند و به گونه ای نباشد 
که به واســطه تاخیر در تودیــع قرار، فرد متهم 
روانه بازداشتگاه شودو آسیب هایی از این ناحیه 

متوجه وی و خانواده اش شود.
رئیس قوه قضاییه در ادامه بر ضرورت اعمال 
دقت کافی در بازرســی از منزل یا محل کار 
متهمین اشاره کرد و گفت: در مواردی که نیاز 
به بازرســی از منزل یا محــل کار فرد متهم 
نیســت نباید این اقدام صورت گیرد و چنانچه 

ضــرورت ایجاب بر بازرســی می کند باید در 
انجام ایــن امر نهایت دقت صــورت گیرد و 
نباید در حین بازرســی از منــزل یا محل کار 
فرد متهم برای اعضای خانواده یا همکاران او 
دلهره ایجاد شود و یا وسایلی از محل بازرسی 
ضبط شود که ضرورتی به ضبط آن ها نیست 
و چنانچه این وســایل ضبط می شود پس از 
رفع نیازهــای تحقیقاتی به ســرعت به فرد 

بازگردانده شود.
رئیس قوه قضائیه در ادامه موارد و دســتورات 
فوق الذکر را که پیرامون رعایت حقوق متهمین 
و افراد جلب و بازداشــت شــده مطرح کرده به 
منزله ابلاغیه لازم الاجرا دانســت و به روسای 
کل دادگستری ها ، دادستان ها ، قضات و سایر 

مســئولان ذیربط قضایی تاکید کرد که تخطی 
از رعایــت و لحاظ این موارد که در زمره حقوق 
مردم اســت با پیگیــری و مــورد مواخذه قرار 
گرفتن از ناحیه دادسرای انتظامی قضات همراه 

خواهد بود. 
 محسنی اژه ای در ادامه لحاظ ارفات قانونی را 
شامل حال تهدیدکنندگان امنیت و آرامش مردم 
ندانســت و تصریح کرد: ارفاقات قانونی به هیچ 
وجه مشــمول کسانی که امنیت و آرامش مردم 
را تهدید می کنند نمی شــود؛ کسانی که با زور 
و تهدید اقدام به ســرقت اموال مردم می کنند 
و آرامــش روانی و امنیت مــردم را به مخاطره 
می اندازند، مورد اغماض و ارفاق قرار نمی گیرند 
و ترحم به این متجاوزان، ظلم به مردم اســت؛ 
همچنیــن افرادی که ناهنجــاری فرهنگی در 
جامعه ایجاد میکنند نیــز نباید مورد ارفاق قرار 

گیرند.
رئیس قــوه قضاییه در ادامه به شــرایط خطیر 
کنونــی که جنــگ اقتصادی از ناحیه دشــمن 
بــه دولت و مردم تحمیل شــده اشــاره کرد و 
به کسانی که همسو با دشــمن و یا به واسطه 
مطامــع دنیوی به احتکار اجنــاس ، اخلال در 
تامین ارزاق مردم ، تلاطم بازار و فساد اقتصادی 
مباردت می ورزند هشــدار داد که بدون اغماض 

مورد برخورد قاطع قانونی قرار خواهند گرفت.
 محسنی اژه ای در همین راستا گفت: مسئولان 
قضایــی تا آن جایی که قانــون اجازه می دهد 
دادگاه های مفاســد اقتصــادی را علنی برگزار 
کنند چرا کــه این امر اثربخشــی زیادی دارد؛ 
همچنین در این قبیــل پرونده ها اهتمام جدی 
لحاظ شــود که مقدمات کار و بازپرســی ها با 

نهایت دقت صورت گیرد.

در حاشیه
امام جمعه موقت تهران: فتنه ۸۸ سنگین تر از ۸ سال جنگ تحمیلی بود

حجـت الاسـلام محمـد جواد حـاج علی اکبـری در همایـش سیاسـی فرماندهان 
نیـروی پدافنـد هوایـی ارتـش کـه در ایـن سـتاد برگـزار شـد، گفــت: زمانی که 
فتنه گـران بـه سـمت حـوزه حسـینی رفتنـد، خـود آقـا عنایـت کـرد و غبارهـا 
یکدفعـه کنـار رفـت و ذات فاطمـی جامعـه دوبـاره غبارزدایـی شـد و حماسـه ۹ 
دی اتفـاق افتـاد و در نهایـت پـس از هشـت مـاه از فتنـه ای کـه سـنگین تر از 
8 سـال جنـگ تحمیلـی کـه جامعـه مـا را تهدیـد کـرد جامعـه به سـلامت عبور 
کردیـم. رئیـس شـورای سیاسـت گذاری ائمـه جمعـه بـا تاکیـد بـر اینکه سـردار 
شـهید سـلیمانی نمـاد بصیـرت فاطمـی در معرکـه فتنه هـا اسـت، گفـت: جامعه 
مـا را حضـرت عبـدالله )ع( نجـات داد و با خـون مطهرش پرچـم بصیرت ولایت 

فاطمـی را برافراشـته کرد.

واکنش واعظی به خبر منتشره از دیدار روحانی با مقام معظم رهبری: صرفا 
گمانه زنی اهالی سیاست است

رییـس دفتـر روحانـی آنچـه از بـا عنـوان محتـوای دیـدار رئیس جمهـور سـابق 
بـا مقـام معظـم رهبری منتشـر شـده اسـت را صرفـا گمانه زنـی اهالی سیاسـت 
و اصحـاب رسـانه خوانـد. محمـود واعظـی در توییتـر نوشـت : آنچـه از دیـدار 
رئیس جمهـور سـابق بـا مقـام معظـم رهبـری در رسـانه ها و فضـای مجـازی 
منتشـر شـده اسـت، صرفـا گمانه زنـی اهالـی سیاسـت و اصحـاب رسـانه اسـت. 
گفتنـی اسـت کـه چنـدی پیش محمـد مهاجـری، فعـال رسـانه ای اصولگـرا در 

توئیتـی از دیـدار حسـن روحانـی بـا مقـام معظـم رهبـری خبـر داده بـود.

شاید به خاطر جمهوری اسلامی 10 میلیون نفر را از دست داده باشیم؛ اما 
۵0 میلیون نفر در دنیا شیعه شدند

اندیشـه  تاریـخ  ابوطالبـی اسـتاد گـروه  المسـلمین مهـدی  حجـت الاسـلام و 
معاصـر موسسـه امام خمینـی )ره(، یکـی از شـاگردان آیـت الله مصباح یـزدی در 
اظهاراتـی اقـدام بـه هزینـه و فایـده دربـاره ریزش هـا و رویش هـای انقـلاب 
اسـلامی و روحانیـت و حوزه هـای علمیـه کـرد و نتیجـه گرفـت کـه شـاید مـا 

بـه خاطـر جمهـوری اسـلامی تـا ده میلیـون نفـر را از دسـت داده باشـیم امـا 
فقـط بـر اثـر انقلاب اسـلامی و بـه دسـت فارغ التحصیـلان جامعه المصطفی 50 
میلیـون نفـر در دنیـا شـیعه شـده اند. مهـدی ابوطالبی اسـتاد گروه تاریخ اندیشـه 
معاصـر موسسـه امام خمینـی همچنیـن مدعی شـده اسـت: »به نظر مـن نفوذ و 

محبوبیـت روحانیـت بعـد از انقـلاب خیلی بیشـتر اسـت.«

عباس عبدی: بعید است حتی یک حقوقدان نیمه معتبر هم از استدلال های 
ارائه شده برای ردصلاحیت لاریجانی دفاع کند

عبـاس عبـدی در یادداشـتی دربـاره نامـه شـورای نگهبان بـه علـی لاریجانی و 
پاسـخ او نوشـت: نامـه آقـای جنتـی نشـان داد که شـورای نگهبان فاقـد گردش 
کار قانونـی و معقـول و قابـل دفـاع بـرای رسـیدگی بـه صلاحیت هـای افـراد 
اسـت. او در بخشـی از این یادداشـت نوشـت: در گفت وگوی مفصل مکتوبی که 
پیش تـر بـا یکـی از محققان شـورای نگهبان درباره نقد این شـورا داشـتم و اخیرا 
نیـز در کلاب هـاوس در همیـن رابطه گفت وگو داشـتم، توضیح دادم که شـورای 
نگهبـان بالاتریـن نهـاد حقوقـی در کشـور اسـت، ولـی کمتـر حقوقدانـی حاضر 
می شـود کـه از تصمیمـات آن دفـاع کنـد. نامـه مذکـور می توانـد شـاهد جدید و 
قاطعـی در اثبـات ادعـای بنـده باشـد، بعید می دانم کـه حتی یک حقوقـدان نیمه 

معتبـر هـم از اسـتدلال های موجـود در نامه دفـاع کند.

نوروزی: باید از کسانی که ستاد رئیسی را مدیریت کردند و شب و روز 
نخوابیدند، استفاده شود

حسـن نـوروزی نماینده ربـاط کریم در مجلـس درخصوص حواشـی اخیر مربوط 
بـه انتصـاب فرمانـدار ایـن شهرسـتان و اختلافش بـا اسـتاندار تهـران، گفت: ما 
مثـل همه مسـائل که مشـورت خواسـته می شـود در ایـن موضوع عمـل کردیم، 
از مـا خواسـتند کـه گزینـه معرفـی کنیـم و خود آقـای اسـتاندار به مـا گفتند که 
مـا در ایـن دوره بـه بومی هـا توجـه خواهیـم کـرد. مـا هـم بـه شـخص ایشـان 
و هـم بـه معـاون سیاسی شـان چندیـن نفـر را معرفـی کـرده و سـوابق آن هـا را 
گفتیـم. وی ادامـه داد: در بیـن گزینه هـا، افـراد مختلفی بودند، مثلا شـخصی در 
دوره آقـای احمدی نـژاد معـاون حراسـت آموزش و پـرورش منطقه بـوده، فردی 

کـه رئیـس هیات نظـارت شهرسـتان در انتخابات شـورای ششـم بوده یـا رئیس 
اداره کار را معرفـی کردیـم و یـا معـاون پژوهـش سـابق دانشـگاه دفـاع ملـی را 
کـه دانشـیار اسـت و ده هـا رسـاله دکتـری دارد یـا اسـتاد راهنمـا بـوده یا اسـتاد 
مشـاور بـوده یـا داور و خـودش چندیـن مقاله ISI دارد و سـرهنگ سـپاه اسـت و 
همچنیـن افـراد دیگـری را معرفی کردیـم. نماینده ربـاط کریم اظهار داشـت: ما 
همچنـان هـم از اسـتاندار محترم و سـردار وحیـدی گله داریم. به هـر حال وقتی 
ربـاط کریـم ۷00 هـزار نفـر جمعیت دارد باید از کسـانی که سـتاد آقای رئیسـی 
را مدیریـت کردنـد، شـب و روز نخوابیدنـد، زحمت کشـیدند و تـلاش کردند و در 
دولـت تدبیـر و امید هم در حاشـیه بودند اکنون اسـتفاده شـود و ایـن نیروها الان 

بتواننـد در خدمـت مردم باشـند که نشـد.

همتی: برخی می گویند ۲0 درصد مشکلات به خاطر تحریم است؛ مگر 
می شود؟!

عبدالناصـر همتـی: یک مشـکل ما مشـکل انتظارات سیاسـی و آن آینـده تحریم 
اسـت. بایـد پذیرفـت کـه بـا ادامه تحریـم اقتصاد توسـعه پیـدا نمی کنـد. ممکن 
اسـت خیلی هـا بـه مـن ایـراد بگیرنـد که مجـدداً همـه چیـز را به تحریـم وصل 
کـرده ام. زمانیکـه کشـوری در تجـارت، امـور بانکی و مالـی نتواند با دنیـا ارتباط 
برقـرار کنـد چگونـه توسـعه پیـدا خواهـد کـرد؟ آیـا کشـوری یافت می شـود که 
توسـعه خوبـی دارد و بـا دنیـا ارتباط نـدارد؟ برخی می گویند ۲0 درصد مشـکلات 
از تحریـم اسـت. مگر می شـود؟! در سـال ۹8 درآمد وصولی فقـط بانک مرکزی 
کـه پیش از آن سـالانه بـه طور میانگیـن ۲6 میلیارد دلار بود، بـه 8 میلیارد دلار 
رسـید. در سـال ۹۹ هم در کل سـال به ۴ میلیارد دلار رسـید. یعنی طی دو سـال 
بـه 1۲ میلیـارد دلار رسـید کـه نصـف کل سـال های پیشـین بـود. خـب معلـوم 
اسـت کـه در چنیـن شـرایطی اقتصادکشـور دچـار مشـکل می شـود بـرای آنکه 
بزرگتریـن سـرمایه گـذار کشـور همیشـه دولت بوده اسـت. وقتـی دولت خودش 
سـرمایه گـذاری نمی کنـد، بخـش خصوصـی هـم بـه دلیـل دخالت هـای زیـاد 
دولـت دچـار نـا اطمینانی باشـد، ایـن بخش هـم وارد سـرمایه گذاری نمی شـود. 
چـرا بخـش خصوصـی وارد سـرمایه گذاری نمـی شـود؟ چـون بایـد نسـبت بـه 

گذشـته و پیش بینـی پذیـر بـودن اقتصـاد خوش بین باشـد.

در حاشیه
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۲۷ درصد ارز نیمایی کالای اساسی سهم برنج شد

سلامت محصولات کشاورزی ایران تایید شد

حــدود ۷60 میلیون دلار برنج در ســال جاری 
ترخیص و وارد کشــور شده که این رقم حدود 
۲۷ درصد واردات کالاهای اساسی با ارز نیمایی 

را دربرمی گیرد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، برنج از اقلامی است که تا حدود دو سال 
پیش با ارز ۴۲00 تومان وارد می شــد اما بعد از 
آن از لیســت ارز ترجیحی خارج و با ارز نیمایی 

انجام می شود.
بررســی وضعیت واردات برنج در ســال جاری 
نشــان می دهد که از ابتدای سال تا 1۹ آذرماه 
در مجموع ۲1.8 میلیون تن کالای اساسی در 
۲5 گروه کالایی وارد شده که ارزش آن بالغ بر 

13.3 میلیارد دلار بوده است.

همچنین از واردات کالای اساســی، هفت قلم 
به وزن  1۹.3 میلیون تن و ارزش 10.5 میلیارد 
دلار با ارز ۴۲00 وارد شده و مابقی با ارز نیمایی 
بوده اســت؛ به طوری که در دوره مورد بررسی 
۲.۷ میلیون تن کالای اساســی به ارزش بیش 
از ۲.8 میلیــارد دلار با ارز نیمایی وارد کشــور 

شده است.
اما از مجموع کالاهای وارد شــده با ارز نیمایی 
8۹۲.8 هزار تن به ارزش بیش از ۷5۹.1 میلیون 
دلار به واردات برنج اختصاص دارد که نشــان 
می دهــد که 33 درصد وزن و ۲۷ درصد ارزش 

واردات با ارز نیمایی به برنج اختصاص دارد.
میزان واردات برنج در ســال جاری در مقایسه 
با ســال گذشــته ۲8 درصد از لحــاظ وزنی و 

18 درصــد ارزش رشــد دارد، واردات این کالا 
از ابتــدا تا 1۹ آذرماه ســال پیش 6۹۹.۹ هزار 
تن بــه ارزش بیش از 6۴1.3 میلیون دلار ثبت 

شده بود.
این در حالی اســت که با توجــه به ممنوعیت 
فصلی واردات برنج از ابتدای مرداد تا اواخر آبان 
ماه، به صورت محدود و با شــرایط خاص فقط 

حدود 15 هزار تن ترخیص انجام شد.
گزارش مرکز آمار نیز نشان داده بود که در آبان 
ماه ســال جاری، هر کیلو برنج وارداتی به طور 
متوسط ۲۷ هزار تومان قیمت داشته و تا بیش 
از 3۲ هــزار تومان هم فروش رفته اســت که  
نسبت به مهرماه امسال ۲.۷ درصد و در مقایسه 
با آبان سال 18.۷ درصد افزایش قیمت داشت.

سرپرســت ســازمان حفظ نباتات کشــور با تاکید بر اینکه 
محصولات کشاورزی کشورمان سالم است، گفت: بازگشت 
محصول ســیب زمینی ایران از ترکمنســتان صحت ندارد، 
بلکه این محصول توسط پُست قرنطینه کشورمان و به دلیل 
رعایت نشدن شرایط کشور مقصد بازگشت داده شده است.

به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از وزارت جهاد 
کشــاورزی، »شــاهپور علائی مقدم« اظهار داشــت: پست 
قرنطینه کشــورمان بر اساس بررســی هایی که انجام داده، 
تشخیص داد که در محصول سیب زمینی شرایط قرنطینه ای 
کشور مقصد رعایت نشــده و به همین دلیل اجازه صادرات 
این محصول را نداده و این موضوع وظیفه ذاتی پســت های 

قرنطینه است.
سرپرســت سازمان حفظ نباتات کشــور گفت: این محموله 
سیب زمینی را پست قرنطینه کشور خودمان و نه ترکمنستان 

برگشت داده است.
وی گفت: همه سمومی که به صورت ماده موثر و نهایی وارد 
کشور می شــود به طور دقیق و با آزمایش های گوناگون گام 
به گام مورد رصد قرار می گیرد و از اســتاندارد لازم برخوردار 

است.
علایی مقدم بیان داشت: البته عرضه سموم تقلبی در اینترنت 
وجود دارد و با قوه قضاییه در این رابطه مکاتبه شده است که 

خرید و فروش سموم در فضای مجازی ممنوع شود.
وی اظهار داشت: دادستانی هم در این راستا به شعب قضایی 
دســتور داده است با این موارد برخورد کنند و از کشاورزان و 
بهره بــرداران می خواهیم که به هیچ وجه از فضای مجازی 

سم خریداری نکنند.
سرپرست سازمان حفظ نباتات کشور خاطرنشان کرد: چیزی 
به نام برگشت محصولات ناسالم به داخل کشور نداریم و بر 
اساس مقررات بین المللی محموله آلوده که گواهی بهداشتی 

نداشته باشد توسط کشور مقصد امحا می شود.
وی افزود: آن دســته از محصولاتی که خودمان برگشــت 
می دهیم هم شــرایط قرنطینه کشور مقصد را ندارد و ممکن 
است ضوابط خوراکی کشور خودمان را دارا باشند که در این 
صورت اگر آفتی هم داشته باشند ضدعفونی و عاری از آفت 
می شوند و به چرخه مواد خوراکی مردم باز می گردند و هیچ 

مشکلی در مصرف آن ها وجود ندارد.
علایی مقــدم گفت: به مــردم اطمینان خاطــر می دهم که 
محصولات کشــاورزی ایران جزو ســالم ترین محصولات 

هســتند که اگر ایــن گونه نبود صــادرات ۴.5 میلیون تنی 
محصولات محقق نمی شد.

کارت بازرگانی اجاره ای حذف خواهد شد
وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد 
کــه با صدور هوشــمند کارت بازرگانی، 
فســاد در این بخش حذف خواهد شد و 
دیگر شــاهد اتفاق هایــی از قبیل انتقال 
کالا با کارت بازرگانی یک کودک یا افراد 

سالخورده نخواهیم بود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایســنا، سید رضا فاطمی امین در 
مراســم رونمایی صدور هوشمند کارت 

بازرگانی، اظهار کرد: یکی از مهم ترین پروژه های وزارت صمت، اجرای سامانه جامع تجارت 
است که تا پایان سال تکمیل خواهد شد.

وی با بیان اینکه حاکمیت باید چهار اقدام شامل اولویت گذاری، تنظیم گری، تسهیلگری و 
نظارت را انجام دهد گفت: ســامانه جامع تجارت مربوط به بخش های مختلف دولت است، 
اما متولی آن وزارت صمت بوده اســت. بعد از تکمیل این سامانه روش مدیریت و حکمرانی 

در کشور عوض خواهد شد.
وزیر صمت با بیان اینکه در فرایند جدید صدور کارت بازرگانی ۲5 اســتعلام از ۲0 دســتگاه 
در کمتر از یک ساعت اخذ می شود، اظهار کرد: پیش از این شاهد بودیم عده ای به نام افراد 
مختلف از جمله کودکان و افراد ســالخورده کارت بازرگانــی می گرفتند و مبالغ زیادی کالا 
جابجا می کردند. اما هدف این است که با ضوابط جدید کارت بازرگانی به افراد قابل اطمینان 

اعطا شود. همچنین فعالیت هایی که به سمت اولویت ها حرکت می کنند تسهیل شود.
وی با اشاره به پیگیری حذف رانت و امضای طلایی در وزارت صمت، تصریح کرد: این اقدام 
در حوزه بورس کالا هم شــروع شــده و ۲0 گروه از 30 گروه دیگر سهمیه بندی ندارند. در 

حوزه کارت بازرگانی نیز امروز هوشمندسازی کلید خورد.
فاطمی امین با اشاره به حذف رانت از صدور کارت بازرگانی، گفت: در اذهان مردم این است 
که کارت بازرگانی فساد دارد، اما با هوشمند شدن این فرآیند، صدور و تمدید کارت منوط به 
پرداخت مالیات اســت و نمی توان صوری اقداماتی انجام داد، چراکه مضای طلایی از کارت 

بازرگانی حذف شد.
وی وضعیــت صادرات را مناســب توصیف کرد و گفت: صادرات در ســال جاری از مرز ۴0 
میلیــارد دلار عبور کرد. تلاش ما نیز حذف موانع اســت که در این مدت برخی از موانع نیز 

حل و فصل شده است.

لیر دوباره کاهشی شد
لیر ترکیه پس از رشــد کم سابقه ای که 
هفته گذشــته تحت تاثیــر تدابیر دولت 
تجربه کرد، در معاملات روز دوشــنبه در 

برابر دلار آمریکا کاهش داشت.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایســنا، لیر ساعت 10 و 13 دقیقه 
صبــح روز گذشــته به وقــت محلی در 
استانبول با 5.3 درصد کاهش معامله شد 
و نرخ برابری آن در برابر دلار آمریکا به 

11.3366 لیر رسید.
این ارز هفته گذشته رشد هفتگی تاریخی را به ثبت رسانده و روند نزولی هفت هفته ای خود 
را متوقف کرده بود. تحت مکانیزمی که هفته گذشــته اعلام شد، دولت ترکیه ضرر صاحبان 
ســپرده هایی که از ریــزش ارزش لیر در برابر ارزهای خارجی آســیب می بینند را علاوه بر 
نــرخ بهره، جبران خواهد کــرد. اگرچه تدابیر مذکور هفته گذشــته ارزش لیر را تقویت کرد 

اما پرسش ها درباره تاثیر احتمالی این سیاست روی تورم و بودجه به قوت خود باقی ماند.
رجب طیب اردوغان، رییس جمهور ترکیه روز جمعه در مصاحبه ای با رســانه ها اعلام کرده 

بود بانک مرکزی در تثبیت نرخ مبادله عجله نخواهد کرد.
ابراهیم آکســوی، اقتصاددان ارشد واحد  شــرکت اچ اس بی سی هولدینگ در ترکیه اظهار 
کرد: این اظهارات ممکن اســت نشان دهنده آن باشد که دولت ترکیه به دنبال پایین بردن 
نرخ مبادله به پایین ۹ لیر در برابر دلار اســت. با این حال شهروندان ترکیه همچنان تلاش 
مــی کنند ارز خارجی خریداری کنند. اگر از فروش ارز خارجی توســط بانک مرکزی خبری 

نباشد، احتمال افزایش دوباره نرخ مبادله دلار در برابر لیر وجود دارد.
شــاخص اعتماد تولیدکنندگان بانک مرکزی ترکیه در دسامبر نزول کرد که بیانگر پیامدهای 
نوســان شدید در این ماه بوده است. استفاده ظرفیت از ۷8.1 درصد در نوامبر به ۷8.۷ درصد 

در دسامبر افزایش یافت.
بر اســاس گزارش بلومبرگ، در این بین وزارت بهداشــت ترکیه اعــلام کرد موارد ابتلا به 
واریانت امُیکرون بیش از 10 درصد از همه موارد شناسایی شده در شهرهای بزرگ را تشکیل 
می دهد اما هیچ محدودیتی اعمال نخواهد شد زیرا نرخ بستری شدن در بیمارستان ها چندان 

بالا نیست.

تخصیص ارز ترجیحی ۳ قلم کالا
بازرگانــی وزارت جهاد  معاون توســعه 
کشــاورزی گفت: برخلاف شایعاتی که 
ایــن روزهــا در برخی محافــل مطرح 
می شــود ارز ترجیحــی تامیــن گندم، 
دانه های روغنی و نهاده های دامی برای 

دی ماه تخصیص یافت.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از وزارت جهاد کشــاورزی، »عباس 
عسکرزاده« اظهار داشت: با توجه به این 

که در 6 ماهه دوم ســال بر اساس قانون ارز ترجیحی کالاهای اساسی به صورت ماه به ماه 
تخصیص می یابد، ارز ترجیحی این ســه قلم ذکر شده مانند سابق برای دی ماه تامین شده و 

هیچ مشکلی در این زمینه وجود ندارد.
وی ادامــه داد: با توجه به ادامه روند تخصیص ارز ترجیحی به این کالاهای اساســی، هیچ 

افزایش قیمتی در خصوص محصولات اساسی از جمله مرغ و گوشت قابل قبول نیست.
معاون توســعه بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی گفت: اکنون در سامانه بازارگاه نهاده دامی 
مورد نیاز دامداران و مرغداران با قیمت سابق بارگذاری شده و این افراد می توانند مثل گذشته 

نهاده مورد نیاز خود را از این سامانه دریافت کنند.
عســکرزاده افزود: همه ذخایر اســتراتژیک کشور نیز در شرایط بســیار مطلوبی قرار دارند و 

تامین آن ها به صورت مستمر ادامه دارد و در این زمینه نیز هیچ گونه کمبودی وجود ندارد.
وی گفت: به طور کلی در خصوص کالاهای اساســی هیچ نقصان و کمبودی نیســت و همه 

محصولات و کالاهای اساسی به میزان بیش از نیاز تامین شده است.
معاون توســعه بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی بیان داشت: با توجه به این که همه زنجیره 
تولید، تامین و توزیع کالاهای اساسی براساس قانون انتزاع به وزارت جهاد کشاورزی واگذار 

شده، نظارت بر بازار کالاهای اساسی نیز به شکل مستمر در حال پیگیری است.
عسکرزاده تصریح کرد: به هیچ وجه اجازه برهم زدن ثبات بازار کالاهای اساسی را نمی دهیم 
و با اندک کســانی که قصد شــایعه پراکنی و ایجاد اخلال داشته باشند برخورد جدی انجام 

می شود.
وی خاطرنشــان کرد: به مردم اطمینان می دهیم که در خصــوص تامین و همچنین قیمت 

کالاهای اساسی هیچ چالشی وجود ندارد.
به گزارش صیح امروز، با ارائه لایحه بودجه دولت ســیزدهم برای ســال 1۴01، حذف ارز 
۴۲00 تومانی برای کالاهای اساســی بجز گندم و دارو مطرح شــد که البته این مهم هنوز 

محقق نشده است.

خبر

»صبح امروز« به آسیب شناسی خصوصی سازی در ایران می پردازد؛

بی اعتمادی مشکل خصوصی سازی در ایران
برنامه  سازمان  برآورد  در 

ی
غر

اص
از 

مهن
س

روی
ر س

دبی

از لایحــه  بودجــه  و 
تحقق   ،1۴01 بودجه 
رشــد 8درصــدی به 
در  ســرمایه گذاری 
حدود ســه هزار و ۴00 
هــزار میلیــارد تومــان 
از  نیــاز دارد که  )همت( 
ایــن مبلغ ســهم بخش 
خصوصــی 181 همــت 
پیش بینی شده است. در 
این میان اما کارشناسان اقتصادی بر این باور 
هستند که شرایط خصوصی سازی فعلی در 
کشــور نمره قابل قبولی ندارد و تحقق پیش 
بینی دولت نیاز به تغییر ســاختاری در حوزه 
خصوصی سازی و واگذاری های شرکت های 

دولتی دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« از اوایل دهه 
1۹80 بود که خصوصی سازی به عنوان یک 
هدف غالب در سیاست های کلی دولت ها جا 
بازکرده و به عنوان یکی از مهمترین اهداف 
کشورهای در حال توســعه به شمار آمد. در 
این بین هرکشور نیز بنا بر شرایط خاص خود 
الگویــی خاص را دنبال نمود. در حال حاضر 
نیز خصوصی ســازی به عنوان عامل کلیدی 
توســعه برای کشــورها از جمله کشور ما به 
شــمار می آید. هرچند دستیابی موفق به این 
هدف همواره با مشــکلات بســیاری همراه 
بوده و منتقدین بســیاری نیــز دارد و بدون 
تردید با آسیب شناسی صحیح باید چالش ها، 
از طریق سیاســت های مناسب و بر اساس 
شرایط اجتماعی اقتصادی و سیاسی مختلف 

حل کردند.
خصوصی سازی در کشور نمره قابل 

قبولی را دریافت نمی کند
ســخنگوی کمیســیون اقتصــادی مجلس 
شورای اسلامی با اشــاره به گزارش رئیس 
ســازمان خصوصی ســازی بیــان می کند: 

متاســفانه بر اســاس گزارش های ارائه شده 
شرایط خصوصی سازی در کشور نمره قابل 

قبولی را دریافت نمی کند.
غلامرضا مرحباء با اشــاره به اینکه حدود60 
درصــد از واگذاری ها تنها تغییر مالکیت بین 
وزارتخانه ها اســت و بیشــتر واگذاری انجام 
شــده تا خصوصی ســازی واقعی، ادامه داد: 
اصلاح ســاختار خصوصی ســازی ضرورت 
دارد و در صورت نیاز باید برخی قوانین مورد 

بازنگری قرار بگیرد.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با تاکید 
بر اینکه متاسفانه در واگذاری ها اهلیت رعایت 
نشده و پیوست امنیتی، فرهنگی و اجتماعی 
ندارند و اهداف آنها محقق نمی شود، عنوان 
کرد: با این وضعیت سازمان خصوصی سازی 
به اهداف درآمدی خود دســت پیدا نمی کند. 
زیرا به دنبال کسب درآمد از خصوصی سازی 
است و بر همین اساس موسسات و شرکت ها 
به افراد فاقد اهلیت واگذار می شوند، بنابراین 

باید اصلاح شود.
ارتقا کارایی بنگاه های اقتصادی

در صدر سیاست های کلی  اصل ۴۴ مهم ترین 
هدف خصوصی سازی ارتقا کارایی بنگاه های 
اقتصــادی اســت. چراکــه به طــور عرف 
خصوصی سازی در جهان باید همراه و همگام 
با رشد بهره وری شرکت ها باشد. در این بین 
در ســال های اخیر در ایران اغلب شرکت ها 
از ســطح بهره وری پایینی برخوردار بوده اند؛ 
هرچند برخی از آنها به لطف حمایت های مالی 
و غیرمالی دولت زیان خود را جبران کرده اند، 
اما کارشناســان اقتصــادی معتقدند در مقام 
عمل خصوصی سازی در ایران موفق نبوده  و 
آثار زیان باری به همراه داشته است که از آن 
جمله می توان به بیکاری کارگران و تعطیلی 
کارخانه های موفق متعدد در ســال های اخیر 
اشــاره کرد. بنابراین برای تحقق پیش بینی 
رشد 8درصدی در بودجه 1۴01، لزوم آسیب 
شناســی این حــوزه بایــد در اولویت دولت 

سیزدهم قرار گیرد.
شیوه نامناسب اجرای قانون سیاست های 

کلی اصل۴۴
در ایــن خصوص یک کارشــناس اقتصادی 
در گفتگو با »صبح امــروز« مطرح می کند: 
خصوصی سازی در اقتصاد به معنی واگذاری 
مالکیت یــا مدیریت شــرکت های دولتی به 
بخش خصوصی است که در این بین بهترین 
نوع واگذاری شــرکت دولتی به عموم مردم 
و یا تعاونی ها اســت تا ذی نفعان عموم مردم 
باشــند. اما با توجه به چالش های خصوصی 
ســازی در ایران، بــه نظر می رســد اغلب 
آســیب های موجود در این حوزه، ناشــی از 
شیوه نامناســب اجرای قانون سیاست های 

کلی اصل۴۴ است.
علی رهباردار با اشــاره به اینکه »خصوصی 
ســازی در ایران با چالش های متعدد قانونی 
و اجرایــی همراه اســت« می گوید: در صدر 

سیاســت های  کلی  اصل ۴۴ قانون اساســی 
تمرکــز محتوای کلــی حاکم بــر قانون بر 
کاســتن از بارمالی و مدیریتی دولت گذاشته 
شده است و برای تحقق سایر اهداف الزاماتی 
در نظر گرفته نشده است؛ به طور نمونه موارد 
حائــز اهمیت و ضمانت اجرایــی برای ارتقا 

کارایی بنگاه ها در نظر گرفته نشده است.
عدم نظارت موثر و دقیق

وی ادامــه می دهد: همچنیــن در مواردی 
و  به ســازمان های غیرمتخصص  شرکت ها 
غیرمرتبط با فعالیت شــرکت واگذار می شود. 
بنابرایــن نظارت بر اجــرای واگذاری ها نیز 
مطلوب نبوده و در سال های اخیر هیأت عالی 
نظارت بر اجرای سیاســت های کلی، نظارت 

مؤثر و دقیقی انجام نداده است.
ایــن کارشــناس اقتصــادی با اشــاره به 
تحریم هــای ایران ابراز می کنــد: در ایران، 
شــرایط تحریم اقتصادی، موجب شــده که 
شــرکت های خارجی حاضر بــه همکاری با 
شــرکت های دولتی و بخش های اقتصادی 
در دســترس دولت، به علت تحریم ها و عدم 
وجود کانال هــای مالی برای مبادلات ارزی، 

نباشند.
وی می افزایــد: در این میان تنها راهکار این 
است که آزادی عمل به بخش خصوصی داده 
شود تا با اســتفاده از شرکت های واسطه ای 
ثبت شــده در کشورهای دیگر و تغییر در نام 
و ماهیت فــروش گام موثری در جهت رفع 

تحریم های اقتصادی بردارند.
عوامل مختل کننده اقتصاد خصوصی 

سازی
رهبــاردار با بیان اینکــه » عوامل متعددی، 
ایجاد فضای واقعی خصوصی سازی در ایران 
را، مختــل کرده اند « مطــرح می کند: واقع 
بینانه اگر بخواهیم بررسی کنیم در سال های 
اخیر دولت اعتماد کافی به بخش خصوصی 
و توانمندی هــای آن نداشــته و واگــذاری 
غیرتخصصی نیز با همین نگاه انجام می شده 

اســت. همچنین تعییــن فرصت های زمانی 
کوتاه برای واگذاری ها بدون توجه به ظرفیت 
اقتصــاد ملی از دیگر عوامــل مختل کننده 

اقتصاد خصوصی سازی در ایران است.
این کارشــناس اقتصادی در حوزه خصوصی 
ســازی با اشــاره به کاهــش ۷0 دردصدی 
پیش بینی درآمد حاصل از واگذاری و فروش 
شــرکت های دولتی در لایحه بودجه 1۴01 
نســبت به 1۴00 تاکید می کند: کاهش ۷0 
درصــدی این حــوزه بیانگر این اســت که 
دولت از عدم اســتقبال سرمایه گذاران بخش 
خصوصی از مشارکت با دولت آگاه است. اما 
موضوع اینجاســت که اگر بخش خصوصی 
در اقتصاد فعال نباشــد، قطعا توسعه ای را در 

کشور نخواهیم داشت.
واگذاری های صحیح در قالب توانمند 

سازی
وی تصریح می کند: برآورد 181 هزار میلیارد 
تومانی درآمد بخــش خصوصی برای دولت 
در لایحه ســال آینده تنها در صورتی محقق 
خواهد شــد که اولویت دولت واگذاری های 
صحیــح در قالب توانمند ســازی مطابق با 
قانون اجرای سیاســت هــای کلی اصل ۴۴ 
قانون اساسی باشــد و خصوصی سازی تنها 
بــه صرف کســب درآمد و جبران کســری 
بودجه صــورت نگیرد. چراکه در این صورت 
با شکست مواجه خواهد شد. بنابراین اصلاح 
ســاختار شرایط واگذاری به بخش خصوصی 
اولویت سیاســت گــذاران دولت  بایــد در 

سیزدهم باشد.
رهبــاردار در پایان بنــدی صحبت های خود 
تاکیــد می کند: به نظر می رســد اگر بودجه 
1۴01 با مشــورت صاحب نظران و همچنین 
تشــکل های اقتصــادی بخــش خصوصی 
اصلاح و تعدیل نشــود، بــه افزایش تورم و 
تعمیق رکــود در فعالیت های تولیدی بخش 
خصوصی و متعاقبا کاهش تحقق درآمدهای 

مالیاتی دولت منجر شود.

برآورد 181 هزار 
میلیارد تومانی درآمد بخش 
خصوصی برای دولت در 
لایحه سال آینده تنها در 
صورتی محقق خواهد شد که 
اولویت دولت واگذاری های 
صحیح در قالب توانمند 
سازی مطابق با قانون اجرای 
سیاست های کلی اصل 
44 قانون اساسی باشد و 
خصوصی سازی تنها به صرف 
کسب درآمد و جبران کسری 
بودجه صورت نگیرد
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تولید زباله در ایران ۳ برابر آلمان است
معاون معماری و شهرســازی شــهرداری 
تهران با اشــاره به تولید زباله در کشــور ، 
گفت: تولید زباله در ایران ســه برابر کشور 

آلمان است.
بــه گــزارش ایرنــا  از مرکــز ارتباطات 
شــهرداری تهران، حمیدرضا صارمی روز 
گذشته در نخســتین جلسه کمیته راهبری 
طرح جامع مدیریت پســماند شهر تهران 
گفت: ســرانه تولید زباله کشور در شهرها 

۷00 گرم و در روســتاها ۴50 گرم اســت در حالی که این میزان در شهرهای آلمان ۲50 گرم 
اســت؛ همچنین در برنامه هایی که در گذشته طراحی شده بود قرار بود جمع آوری مکانیزه  به 
80 درصد برســد اما اکنون ۲0درصد است و همانطور که قرار بود پردازش به ۹0درصد برسد اما  

اکنون ۲5درصد است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری تهران افزود: باید به این مسأله توجه داشته باشیم که ما 
یک تافته جدابافته از دنیا نیستیم که برای خودمان اهدافی تعیین کنیم اما در دنیا رتبه پایینی در 
بحث زباله داشــته باشیم. در سال1۹۹۲ آلمان قانونی را برای کاهش زباله داشت و براساس این 

قانون هرکس زباله اش بیش از 300 گرم بود جریمه می شد.
صارمی ادامه داد: نباید ســطل زباله را در خیابان بگذاریم و باید تا چند ســال آینده سطل های 
زباله در خانه ها قرار گیرد. در دنیا هفته ای یک بار و در ایران ما می توانیم هر ســه روز یک بار 
جمع آوری زباله ها را داشــته باشــیم. آلمان با اجرای این قانون ظرف سه سال به همه اهدافش 

رسید.
وی گفــت: وقتی زباله در خیابان باشــد زباله گرد نیز وجود دارد. فرهنــگ؛ اجباری و در عین 
حال اختیاری اســت . وقتی یک عامل، کنترلی می شــود می تواند به نتیجه برسد. بنابراین باید 

رویکردهای خود را تغییر دهیم.
تقاضای اجرای طرح اتاقک پسماند در مجتمع های مسکونی

در ادامه معاون خدمات شــهری و محیط زیســت شــهرداری تهران در نخستین جلسه کمیته 
راهبری طرح جامع مدیریت پسماند شهر تهران  گفت: اگر نقد کردن در راستای تسریع در انجام 
کار باشد، خوب است. باید تعیین کنیم متولی پسماند کیست؟ در بحث پسماند  معضل خدماتی  

تبدیل به یک معضل اجتماعی می شود و این نشان می دهد رانتی در پشت سر آن قرار دارد.
جلال بهرامی افزود: وقتی می خواهیم یک پیمانکار پســماند را جابه جا کنیم با مشــکل مواجه 
می شــویم ، بنابراین باید این رانت را تعطیل کنیم. در گاراژهای زیادی در این شهر جمع آوری 

پسماند انجام می شود که در زیر پوست آن کار قاچاق انجام می شود.
وی ادامه داد: اگر در دفاع مقدس موفق شدیم به این دلیل بود که فاصله تصمیم تا اقدام کمتر 
از گوش تا دهان بود بنابراین باید این طرح را با همه مشــکلات شروع کنیم و نوک پیکان این 
کار شــهرداری های مناطق هستند، نباید پدرسالارانه با موضوعات در شهرداری برخورد کنیم و 

باید اجازه دهیم شهرداران مناطق خودشان طرح ها را انجام دهند.
بهرامی اضافه کرد: صددرصد کارها در شــهرداری با مشارکت بخش خصوصی قابل حل است. 
اگر بخواهیم خدمات را از ســبد هزینه دولت کم کنیم باید از طریق مشــارکت خصوصی این 

مشکل را حل کنیم .
وی بیان کرد: طرح اشــکالاتی دارد اما نباید این حرف ها را مقدم کنیم و اجرای آن را پشــت 
گوش بیندازیم چرا که با این کار پســماند به یک مشــکل تبدیل می شود این جلسات باید به 

صورت ماهیانه و منظم برگزار شود.
به گفته بهرامی، همچنین از معاونت شهرســازی می خواهیم ابلاغ طرح اتاقک پســماند را در 
مجتمع های مسکونی و ساختمان های بالای 50 واحد بگذارند. علاوه بر این به آیین نامه مالی 

اقتصادی و اجتماعی نیز نیاز داریم که در جلسات آتی مصوب خواهد شد.

 آغاز ثبت نام »وام ازدواج« روستاییان
 دهه شصتی

معاونــت امور زنــان و خانواده ریاســت 
جمهــوری با همــکاری معاونت توســعه 
روســتایی و مناطق محروم کشور اعطای 
وام بــه زوج های جوان روســتایی متولد 
دهه 60 ـ با تاریخ ثبت عقد رســمی از 15 

مهرماه تا اسفند 1۴00 ـ را آغاز کرد.
به گزارش ایسنا، در اطلاعیه معاونت زنان 
ریاســت جمهوری درایــن خصوص آمده 
اســت: با اســتناد به تفاهم نامه همکاری 

مشترک معاونت رییس جمهور در امور زنان و خانواده و معاونت توسعه روستایی مناطق محروم 
به شــماره 68۴85 مورخ 31 شــهریورماه 1۴00 و در راستای حمایت از سیاست های ازدواج در 
مناطق روستایی کشور، شرایط اخذ وام ازدواج برای متقاضیان واجد شرایط )زوجین هر دو متولد 

دهه 60 با تاریخ ثبت عقد رسمی از 15 مهرماه تا 15 اسفند 1۴00( مهیا شده است.
بر اســاس این اطلاعیه، متقاضیان واجد شرایط می توانند با مراجعه به لینک مربوطه در پورتال 
معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری به آدرس زیر با تکمیل فرم و بارگذاری اسناد مورد 

نیاز در سامانه ازدواج نسبت به ثبت نام دریافت وام اقدام کنند.
شرایط کسب دریافت وام ازدواج:

 زوجین )زوج و زوجه( هر دو متولد دهه 60 باشند.
 تاریخ عقد رسمی متقاضیان در بازه زمانی 15 مهرماه الی 15 اسفندماه 1۴00 باشد.

 زوجین سکونت دائم در مناطق روستایی و عشایری با حداقل پیشینه 5 سال داشته باشند.
بارگذاری تصویر عقدنامه در سامانه ازدواج متولدین دهه شصت روستایی در ذیل پورتال معاونت 

رییس جمهور در امور زنان و خانواده الزامی است.

ابلاغ عناوین عوارض مجاز و قابل تصویب 
توسط شوراهای اسلامی شهرها

ســازمان شــهرداری ها ودهیاری هــا اعلام کرد: 
فهرســت آخرین عناوین عوارض قابل وضع توسط 
شوراهای اســلامی شهرها ابلاغ شــد.به گزارش 
ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشــور، 
فهرســت آخرین عناوین عوارض قابل وضع توسط 
شوراهای اسلامی شــهرها که با قوانین و مقررات 
جاری کشــور و آراء هیات عمومــی دیوان عدالت 
اداری تطابق دارد، از سوی رییس سازمان شهرداری 

ها و دهیاری های کشــور برای تدوین جزییات، تعیین ماخذ و نحوه محاســبه آنها به معاونان 
هماهنگی امور عمرانی اســتانداری ها ابلاغ شــد.بر اساس این گزارش، در ردیف )۲0 ( پیوست 
شــماره )یک(، برخی عناوین عوارض که به استناد قوانین و مقررات نرخ، ماخذ و نحوه محاسبه 
آنها تعیین شــده است که این عناوین نیاز به تصویب شوراهای اسلامی شهرها ندارد. همچنین 
در پیوست شــماره )۲(، عناوین غیر قابل وضع برای شهرداری های سراسر کشور که با قوانین 
و مقررات جاری کشــور و آراء هیات عمومی دیوان عدالــت اداری تناقض دارد،   برای حذف از 
دفترچه تعرفه عوارض شــهرداری مشــخص شده اســت. در این گزارش تصریح شده است در 
صورتی که شــهرداری بخواهد عنوان جدید عوارض خارج از فهرســت پیوست شماره )یک( به 
شورای اسلامی شهر برای تصویب پیشنهاد کنند، ضروری است تعرفه مورد نظر به وزارت کشور 
ارســال تا پس از تایید، اقدامات بعدی صورت پذیرد.فهرست آخرین عناوین عوارض قابل وضع 
توسط شــوراهای اسلامی شهرها )پیوســت یک( و عناوین غیر قابل وضع برای شهرداری ها 

)پیوست۲( به نشانی https://imo.org.ir/RContent/I۷۷RBC-.aspx قابل ملاحظه است.

شهری

صبح امروز در خصوص اخبارمنتشر شده بازگشت محصولات صادارتی گزارش می دهد

میوه می خوریم یا سم!؟
سرویس اجتماعی / چندی پیش اخباری 
مبنی بر بازگشت محموله های سیب زمینی از 
ازبکستان منتشر شد. پس از آن نیز روسیه به 
دلیل استفاده از چندین سم واردات فلفل را از 
ایران به کشــورش ممنوع کرد. بعد از آن نیز 
اخباری مبنی بر برگشت خوردن محموله های 
کیوی ایران از هند به دلیل باقی مانده سموم 
کشاورزی منتشر شد. اخیرا هم گفته می شود 
که ترکمنســتان هم واردات ســیب زمینی 
ایران را ممنوع کرده اســت. ایــن اخبار در 
روز و ماههای اخیر باعث شــده این ســوال 
پیش بیاید که در صورت غیر بهداشتی بودن 
وداشــتن ســم بالا در محصولات صادراتی 
چگونــه این محصــولات در داخل کشــور 

مصرف می شوند؟
*محصولات کشاورزی ایران سالم هستند

رئیــس ســازمان حفــظ نباتات کشــور در 
خصوص اخبار منتشر شــده گفت: به مردم 
اطمینــان خاطــر می دهم کــه محصولات 
کشــاورزی ایران جزو سالم ترین محصولات 
هستند که اگر این گونه نبود صادرات چهار و 

نیم میلیون تنی محصولات محقق نمی شد.
شــاپور علایی مقدم اظهار داشــت: پســت 
قرنطینه کشورمان بر اساس بررسی هایی که 
صورت داده، تشــخیص داده که در محصول 
سیب زمینی شرایط قرنطینه ای کشور مقصد 
رعایت نشده و به همین دلیل اجازه صادرات 
این محصول را نــداده و این موضوع وظیفه 

ذاتی پست های قرنطینه است.
وی گفت: این محموله سیب زمینی را پست 
قرنطینه کشــور خودمان برگشت داده و نه 

ترکمنستان.
رئیس ســازمان حفظ نباتات کشــور افزود: 
وظیفه قانونی پســت های قرنطینه است که 
ســیب زمینی های خارج از استاندارد و بدون 

گواهی بهداشتی از ایران خارج نشود.
 * کشاورزان از فضای مجازی سم 

خریداری نکنند
علایــی مقدم گفت: تمامی ســمومی که به 
صورت ماده موثر و نهایی وارد کشور می شود 
به طور دقیق و با آزمایش های گوناگون گام 
به گام مورد رصد قرار می گیرد و از استاندارد 

لازم برخوردار است.
وی ادامه داد: تمامی سموم در مرحله تولید و 
حتی توزیع به طور کامل تحت رصد و پایش 
ســازمان حفظ نباتات قرار دارد و با هر گونه 

تخلف برخورد می شود.

رئیس سازمان حفظ نباتات کشور گفت: البته 
عرضه ســموم تقلبی در اینترنت وجود دارد و 
با قوه قضاییه در این رابطه مکاتبه شده است 
که خرید و فروش ســموم در فضای مجازی 

مموع شود.
علایــی مقدم  افزود: دادســتانی هم در این 
راســتا به شعب قضایی دســتور داده است با 
این موارد برخورد کنند و از کشاورزان و بهره 
برداران می خواهیم که به هیچ وجه از فضای 

مجازی سم خریداری نکنند.
*علت بازگشت فلفل صادراتی از روسیه

البته رئیس پیشــین ســازمان حفظ نباتات 
کشــور در آذرماه امسال گفت: علت استرداد 
محموله های فلفل ایران از روســیه، استفاده 
از چهار نوع ســم برای پرورش این محصول 
است که این سموم در روسیه به ثبت نرسیده 

است.
 کیخســرو چنگلوایی رئیس ســابق سازمان 
حفظ نباتات کشــور گفت: در نامه سرویس 
فدرال نظــارت بر حقــوق مصرف کنندگان 
روسیه آمده اســت که در محموله های فلفل 
از چهار نوع سمی استفاده شده که در کشور 
روسیه به ثبت نرسیده و از تاریخ 8 آذر روسیه 
واردات این محصول به کشــورش را ممنوع 

کرده است.
وی افــزود: وظیفه ســازمان حفــظ نباتات 
بررســی آفت، بیماری و علف هرز است که 
در محموله مذکور مشــکلی در این خصوص 
وجود نداشــته و بحث بررسی میزان سم در 
محصولات به سازمان غذا و دارو باز می گردد 
که باید این بررســی ها به طور دقیق صورت 

پذیرد.
چنگلوایی بیان کرد: روسیه هیچ گاه در قالب 
نامه و شــیوه نامه اعلام نکــرده بود که این 
سموم در کشورش به ثبت نرسیده و اگر قرار 
به عدم استفاده از این سموم در محصولاتی 
که به این کشــور صادر می شود بود باید این 
موضوع از ســه ماه قبل به ایران اطلاع داده 
می شــد و در این خصوص ایــراد به طرف 
روسی وارد است که موضوع به شکل ضربتی 

اعلام شده است.
وی ادامه داد: به هر صورت ســازمان غذا و 
دارو باید این موارد را به طور دقیق بررســی 
و اگر مشــکلی بود از صادرات جلوگیری کند 
مکاتبه ای نیز با وزارت بهداشــت انجام شده 
کــه نیرو های ســازمان غــذا و دارو باید در 
مبادی خروجی مســتقر باشند و محصولات 

را مورد بررســی قرار دهند حتی بهتر اســت 
که این کار را در اســتان ها و پیش از آن که 

محصولات به مرز برسد انجام شود.
رئیس سازمان حفظ نباتات کشور گفت: برای 
مصــرف این محصولات در داخــل نیز باید 
بررســی های لازم توسط سازمان غذا و دارو 
انجام شود و اگر مشــکلی نبود می توان این 

محصولات را در داخل به مصرف رساند.
چنگلوایــی در پاســخ به این ســوال که آیا 
سازمان غذا و دارو در بررسی این محصولات 
کوتاهی داشته اســت؟ گفت: ما همه دولتی 
هســتیم و نمی خواهیم این مسایل را عنوان 
کنیم، اما مهم از الان به بعد اســت که این 
بررسی ها به طور کامل و دقیق انجام شود تا 

مشکلی در این راستا به وجود نیاید.
رئیس ســازمان حفــظ نباتات کشــور بیان 
کرد: به نظر می رســد این ممنوعیت که تنها 
شــامل محصول فلفل اســت مقطعی باشد 
و با رایزنی هایی که انجام می شــود مشکل 

برطرف شود.
 * توقف صادرات کیوی به هند به دلیل 

وجود شپشک توت
ســیدرضا نورانــی، رئیــس اتحادیــه ملی 
محصولات کشــاورزی ایران نیز در این باره 
گفــت: ۹ کانتینــر فلفل دلمــه ای صادراتی 
ایران در مســکو مورد بررسی آزمایشگاهی 
قرار گرفته و هیچ موردی از ســموم در آن ها 

مشاهده نشده است.
او افزود: درباره ســیب زمینــی هم موضوع 
وجــود نوعی میکروب در خــاک بود که در 
جلســات مشــترک با طرف های ازبکستانی 

مشکل مرتفع شد.
 ســیدرضا نورانی در ادامه در خصوص توقف 
صادرات کیوی به هند هم توضیح داد: کشور 
هند وجــود قارچی به نام شپشــک توت در 
محموله هــای کیوی ایرانــی را دلیل اصلی 
توقــف صادرات به این کشــور عنوان کرده 
است.او افزود: حتما باید در جلسات مشترک 
با آن ها برای اثبات وجود نداشــتن این آفت 

شرکت می کردیم.
اتحادیه ملی محصولات کشــاورزی  رئیس 
ایران تاکید کرد: با دست روی دست گذاشتن 
مشــکل تولیدکنندگان سه اســتان شمالی 

کشور برطرف نمی شود.
* سوال از وزیر جهاد کشاورزی 

یک عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی 
مجلس تصریــح کرد: بدون شــک بعضی 

محصولات کشاورزی مصرفی مردم استاندارد 
کافی نداشته و ســالم نیست و این ماجرای 
برگشت خوردن محصولات کشاورزی ایران 

در آینده نزدیک باز هم تکرار خواهد شد.
ذبیــح الله اعظمــی در مورد اخبــاری مبنی 
از  خــورده  برگشــت  ســیب زمینی های  بر 
تولیدکنندگان  متأســفانه  گفت:  ترکمنستان 
عمده ما، اصول و اســلکت حرفه ای کاری را 
رعایت نمی کنند چرا که ســازمان یا نهادی 
تــا به حال از آنها نخواســتند که این اصول 
را رعایــت کنند. به عبارت دیگر فشــاری از 
ســوی وزارت جهاد کشــاورزی یــا وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی روی آنها 
نبوده است؛ بنابراین، تولیدکنندگان به میزان 
دلخواهشان کود دادند. گویا سیب زمینی های 
برگشت خورده از ترکمنستان نیترات زیادی 

دارد.
این عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی، 
آب، منابع طبیعی و محیط زیســت مجلس 
گفــت: 15 یــا ۲0 ســال پیش هم ســیب 
زمینی هایی کــه به آذربایجان فرســتادیم، 
برگشــت خورد. تنها مســئله صادرات این 
محصولات نیست. بحث اصلی مردم خودمان 
هستند که باید این کالاها را مصرف کنند. ما 

باید دلمان برای خودمان بسوزد.
از  نماینــده مــردم جیرفــت در مجلــس 
جهــاد  وزارت  جدیــد  ســخت گیری های 
کشاورزی در مورد تولید استاندارد محصولات 
خبر داد و گفــت: وزارت جهــاد این روزها 
تولیدکنندگان را مجبور کرده که در استفاده 
از سموم و کودهای شــیمیایی نهایت دقت 
را داشــته باشــند و علاوه بر صدور گواهی 
بهداشــت و ســلامت، گواهی قرنطینه هم 
داشــته باشــند. در عین حال باید صادقانه 
بگویم که ماجرای برگشت خوردن کالاهای 
ما قطعا در امســال باز هم تکرار خواهد شد؛ 
چرا که مثلا ســیب زمینی که امروز برگشت 
خورده اســت، همراه با پیاز در تابستان تولید 

شده و استانداردهای لازم را ندارد.
اعظمی ضمن اشاره به نظارت و دقت جدید 
وزارت جهاد کشــاورزی گفت: اگر در ســال 
آینده ایــن اتفاق تکرار شــود، از وزیر جهاد 
ســوال و موضوع را به دقت بررسی خواهیم 
کــرد. همچنین وزارت بهداشــت، درمان و 
قانــون وظیفه  آموزش پزشــکی هم طبق 
دارد که بر سلامت مواد غذایی پس از تولید 
نظارت کند. ممکن اســت در مــواردی که 

محصولی ناسالم تشخیص داده شود، معدوم 
هم بشــود. ما این اتفاقــات را به فال نیک 
می گیریم چرا که مجبور شده ایم محصولات 

سالم تری تولید کنیم.
این عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی 
مجلس از برگشــت خــوردن کالاهای چند 
کشور دیگر خبر داد و گفت: این محدودیت ها 
و برگشــت خوردن ها فقط محدود به  کشور 
ما نیســت. به عنوان مثال اتحادیه اوراســیا 
محصولاتــی از چهــار پنــج کشــور مثل 
آذربایجان و ترکیه را هم ممنوع کرده است. 
همچنین باید بگویم که چین در ســال جدید 
اســتانداردهای واردات محصول به کشورش 
را افزایش خواهد داد و سخت گیری ها را چند 
برابر خواهد کرد. اگر فکری برای این موضوع 
نکنیم، کشاورزی ما با بحران شدیدی مواجه 
خواهد شــد. ممکن اســت کشــاورزان ما 
ورشکست شــوند. این موضوع باید با شیبی 
ملایم حل شــود تا به تولیدکنندگان آسیب 

نرسد.
وی در مورد میزان ســلامتی یا اســتاندارد 
بودن محصولاتی مصرفی مردم اظهار کرد: 
بدون شک بعضی محصولات استاندارد کافی 
نداشته و سالم نبوده است، اما نمی توانیم این 
موضــوع را به همه محصولات تعمیم دهیم؛ 
بــه عنوان مثال بعضی از محصولات ما مثل 
خرما و انجیر کاملا ارگانیک هســتند چرا که 
نه کــودی می خورند و نه ســمی روی آنها 
پاشیده می شود اما باید قبول کرد که کشمش 
مــا دچار این بحران بوده اســت. با توجه به 
این موارد باید اســتانداردهای بین المللی را 
افزایش دهیم تا سلامت مردم را تأمین کنیم.
اعظمی همچنین با اشــاره به بحران آب در 
کشــور گفت: با توجه به بحــران آب اصلا 
تولیــد این کالاها با  این میزان اســتفاده از 
ســموم و کود شیمیایی و در نهایت هدررفت 
آب و محصول به هیچ وجه اقتصادی نیست 
و به کشــور آســیب می زند.وی در پاسخ به 
این پرســش که در مورد سیب زمینی دقیقا 
چه اتفاقی افتاده اســت، اظهار کرد: سمومی 
که کشــاورزان اســتفاده کردند ممکن است 
برای سیب زمینی نباشد بلکه برای محصول 
گلخانه ای باشــد. ما نیازمند ترویج و آموزش 
وزارت جهاد کشاورزی هســتیم. کشاورزان 
دوره کارنس )مدت زمانی اســتاندارد از روز 
سم پاشــی تا برداشت محصول که باید طی 

شود( را هم رعایت نکردند.

ضرورت »تعویق امتحانات حضوری« و »دورکاری کارمندان«

سهمیه »استخدامی« آموزش وپرورش اعلام شد

عضو کمیته علمی کشــوری مقابلــه با کرونا 
ضمن تشــریح وضعیت کرونا در کشور، با بیان 
اینکه متاســفانه انتظار داریم سرعت پیشرفت 
امُیکرون بسیار بالا باشد، در عین حال بر لزوم 
تعامل پررنگ بین ســتاد ملــی و کمیته علمی 

کرونا تاکید کرد.
دکتر مســعود یونســیان در گفت وگو با ایسنا، 
درباره وضعیت کرونا در کشــور، گفت: یکی از 
موضوعات مهم در شــرایط فعلی این است که 
در نــوع امیکرون کرونا، باید ابتلای ســرپایی 
ملاک روند ابتلا قرار گیرد. از آنجا که در حال 

حاضر، آمار ما بر اســاس میزان بستری و مرگ 
گرفته می شود، دو مشکل وجود دارد؛ اول آنکه 
اساســا این جهش بستری و مرگ کمتری دارد 
و لذا اتکا به تعداد بســتری ها شاخص حساسی 
برای پایش آن نیســت. دوم آنکه حتی اگر قرار 
باشد بســتری و مرگ زیادی هم داشته باشد، 
زمان می برد تا در آمار مشخص شود، زیرا شدت 
بیماری به تدریــج در بیماران افزایش می یابد. 
لذا ما باید به آمار بیماران ســرپایی نگاه کنیم 
که متاســفانه به طور رسمی گزارش نمی شود 
و گزارشــات پراکنده پزشــکانی که بیماران را 

ویزیت می کنند نیز قابل اســتناد نخواهد بود؛ 
البته خوشبختانه موارد ســرپایی ما هنوز روند 
تاکید کرد:  است.یونســیان  نداشــته  افزایشی 
قبل از بروز اتفاق باید پیشــگیری رخ دهد و به 
همین دلیل اســت که پیشنهاداتی مانند تعویق 
امتحانات حضوری مدارس و دانشگاه ها، توجه 
مجدد به آموزش های مجازی در دانشــگاه ها و 
مدارس )به صورت موقتی(، تعطیلی ورزشگاه ها 
و مراسمات فرهنگی، ادامه دورکاری کارمندان 

و... را مطرح می کنیم.
او ادامه داد: پیش بینــی روند بیماری در آینده 

همواره بــا درجاتی از خطا همراه اســت. این 
خطا ممکن اســت در جهــت بیش برآوردی یا 
کم برآوردی مواد ابتلا در آینده باشد. در برنامه 
ریزی برای بهداشت عمومی، ترجیح می دهیم 
اگر قرار اســت خطایی مرتکب شــویم از نوع 
اول باشــد. با بیش برآوردی ممکن است یک 
مقدار محدودیت بیشــتری به جامعه وارد شود 
اما مطمئن هســتیم که اتفاق بــدی در انتظار 
مردم نخواهد بود. تمام رهنمودهای ســازمان 
بهداشــت جهانی نیز از این دســت و محافظه 

کارانه هستند.

رئیس مرکز برنامه ¬ریزی منابع انسانی و امور 
اداری وزارت آمــوزش و پرورش درباره آخرین 
وضعیت برگــزاری آزمون اســتخدامی وزارت 
آموزش و پرورش در سال جاری گفت: از خرداد 
ماه امسال آماده برگزاری آزمون هستیم. توزیع 
سهمیه انجام شده و فقط منتظریم که سازمان 
اداری و اســتخدامی مجوز برگزاری آزمون را 
به ســازمان سنجش بدهد که به محض صدور 

مجوز، ثبت نام آغاز و آزمون برگزار می شود. 
ناصــر ســلیمان زاده در گفت وگو با ایســنا، با 

بیان اینکه امســال 51 هزار سهمیه استخدامی 
گرفتیم که ۲6 هزار سهمیه مربوط به متعهدین 
خدمت بود که آزمونشــان برگزار  شــد اظهار 
کرد: اکنون همه پذیرفته شــدگان در دانشگاه 
فرهنگیان و شــهید رجایی مشغول به تحصیل 

هستند و چهارسال دیگر معلم ما خواهند بود.
وی افزود: ۲5 هزار ســهمیه استخدام ما باقی 
مانده که از محل ماده ۲8 اساســنامه دانشگاه 
فرهنگیــان یعنی برگزاری آزمون اســتخدامی 
جذب می شوند. حدود ۹800 سهمیه هم از سال 

گذشــته باقی مانده که روی همدیگر حدود 3۴ 
هزار و 800 سهمیه استخدام می شود.

رئیس مرکز برنامه ¬ریزی منابع انسانی و امور 
اداری وزارت آمــوزش و پــرورش درباره زمان 
برگزاری آزمون اســتخدامی گفت: ما از خرداد 
ماه امسال آماده برگزاری آزمون هستیم. توزیع 
سهمیه انجام شده و فقط منتظریم که سازمان 
اداری و اســتخدامی مجوز برگزاری آزمون را 
به ســازمان سنجش بدهد که به محض صدور 

مجوز، ثبت نام آغاز و آزمون برگزار می شود.
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هفتمین پایتخت کتاب ایران معرفی شد
سنندج به عنوان هفتمین پایتخت کتاب 

ایران معرفی شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایرنــا هفتمین پایتخت کتاب و 
شهرهای خلاق ترویج کتابخوانی ایران 
طی آیینی روز دوشــنبه با حضور وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و علاقه مندان 

به کتاب و کتاب خوانی معرفی شدند.
در این آیین ســنندج به دلیل استمرار 

در اجرای مناســب برنامه های سال های گذشــته، راه اندازی پویش های مختلف در جهت 
ترویج کتاب خوانی، اســتفاده از ظرقیت های فرهنگی و ایده های خلاقانه و تلاش در حوزه 
ترویج کتابخوانی و توســعه کتابفروشــی ها عنوان هفتمین پایتخــت کتاب ایران را به خود 

اختصاص داد.
همچنین شــهرهای اوَِز )استان فارس(، بم )کرمان(، سمنان )سمنان( و نجف آباد )اصفهان( 
به دلیل برنامه های مشارکتی و مردمی در امر ترویج کتابخوانی ، مشارکت نهادهای شهری 
در انتخاب پایتخت کتاب، فعالیت مستمر در فضای مجازی، توجه به حوزه کودک و نوجوان 

به عنوان شهرهای خلاق ترویج کتابخوانی ایران اعلام شدند.
در شش دوره برگزاری این برنامه به ترتیب شهرهای اهواز )13۹۴(، نیشابور )13۹5(، بوشهر 
)13۹6(، کاشان )13۹۷(، یزد )13۹8( و شیراز )13۹۹( توانسته  بودند عنوان »پایتخت کتاب 
ایران« را کســب کنند. شهر شــیراز از آغاز فروردین 13۹۹ تا آذرماه 1۴00 عنوان پایتختی 

کتاب را در اختیار داشت.
 با اعــلام فراخوان هفتمین دوره برنامه انتخاب و معرفی پایتخت کتاب ایران در زمســتان 
13۹۹، 1۹1 شــهر متقاضی شــرکت در این برنامه اقدام به مســتند نمــودن فعالیت های 
کتاب خوانی و ارسال آثار خود نمودند که نسبت به دوره گذشته 11 درصد بیشتر در این برنامه 
حضور داشــتند. در این دوره استان های کرمانشــاه با 1۴ شهر، فارس 13 شهر و استان های 
البرز، مازندران، هرمزگان، خراســان رضوی با 1۲ شهر بیشترین شهرهای شرکت کننده در 

این برنامه را به خود اختصاص دادند.

اعتراض به صدای بلند موسیقی با گلوله
یک مرد آمریکایی در اعتراض به صدای 
بلند موسیقی یکی از هموطنانش، دست 

به اسلحه برد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، قوانین 
حمل ســلاح در آمریکا بار دیگر حادثه 
آفرید. یک مرد از اهالی فلوریدای جنوبی 
شب کریسمس امسال )جمعه، 3 دی( در 
درگیری بر سر صدای بلند موسیقی مرد 

دیگری را با شلیک گلوله مجروح کرد.
به نقل از روزنامه محلی پالم بیچ پست، متهم در جریان این درگیری به پشت قربانی شلیک 

کرد. مجروح به بیمارستان منتقل شده و وضعیتش باثبات است.
مونکادا با ردیفی از اتهامات از جمله اقدام به قتل عمد، حمله با ســلاح گرم و حمل پنهانی 

اسلحه روبه روست.
به گزارش صبح امروز، ماه گذشته در چنین روزهایی خشونت های مسلحانه، تعطیلات جشن 
شــکرگزاری را به کام 1۴ خانواده تلخ کرد؛ در جریان یک تیراندازی جمعی در آپارتمانی در 
نشویل تنسی 3 نفر کشته و ۴ نفر مجروح شدند، قربانیان این حادثه همگی نوجوان یا جوان 
زیر ۲0 سال بودند. در همین چند روز همچنین یک مرد در ایالت پنسیلوانیا بر اثر تیراندازی 
در خانه خود کشــته شــد و تیراندازی در یک مرکز خرید در کارولینای شمالی 6 مجروح به 
جا گذاشــت. این تیراندازی درحالی اتفاق افتاد که بسیاری از مردم آمریکا برای خرید در روز 
موســوم به جمعه سیاه در جلوی مراکز خرید سراسر کشور صف می بندند. به گفته پلیس در 

میان مجروحان این حادثه یک کودک 10 ساله نیز حضور داشت.  

نقاشی کلمات توسط هوش مصنوعی
در جدیدتریــن نمونــه از تلفیق هنر و 
هوش مصنوعی، یک شــرکت کانادایی 
برنامــه ای مبتنی بر هــوش مصنوعی 
توسعه داده که کلمه و عبارات وارد شده 

را به نقاشی تبدیل می کند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از پایگاه اطلاع رسانی اسکرین رنت، 
برخــی از اولین آثار هنری خلق شــده 
به دســت هوش مصنوعی، کار هارولد 

کوهن )۲016- 1۹۲8( هنرمند انگلیســی بود. وی سیستمی به نام آرون )Aaron( را ابداع 
کرد که می توانست با ماژیک روی سطوح نقاشی کند. این سیستم با استفاده از رباتی کوچک 
به نام لاک پشــت )turtle( که روی سطح موردنظر حرکت کرده و ماژیک را فشار می داد یا 
برمی داشت، مسیری را با هدایت یک کامپیوتر و بخش کوچکی از قدرت گوشی های هوشمند 

امروزی طی می کرد.
با گذشت 50 سال از آن روز، هنر کامپیوتری تا جایی پیشرفت کرده که نمی توان آن را از هنر 
دست هنرمندان تشخیص داد. شــرکت کانادایی وامبو در همین راستا برنامه ای به نام دریم 
)Dream( را روی گوشی های آیفون و اندروید عرضه کرده است که با وارد کردن چند کلمه 
و انتخاب سبک موردنظر شروع به نقاشی می کند. این نقاشی در حدود نیم دقیقه تکمیل شده 
و کاربر حتی می تواند با همان انتخاب های گذشته نقاشی جدیدی تولید کند که گاها با نقاشی 
اولی تفاوت فاحشــی دارد. برای وارد کردن کلمــات محدودیت خاصی وجود ندارد اما برای 
رسیدن به یک نتیجه تمیز و قابل پیش بینی تر بهتر است تعداد کلمات واردشده محدود شوند.

ثبت نام رسانه ها در سی وهفتمین جشنواره 
موسیقی فجر

فراخــوان ثبت نام رســانه ها برای 
حضــور و پوشــش خبری ســی و 
هفتمین جشــنواره موســیقی فجر 

منتشر شد.
به گزارش روزنامه  »صبح امروز« و 
به نقل از هنرآنلاین، فراخوان ثبت 
نام رســانه های دارای مجوز رسمی 
از وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
سایت های  )خبرگزاری ها،  شــامل 
روزنامه ها،  موســیقی،  تخصصــی 

مجلات تخصصی موســیقی، رســانه های خارجی فعــال در ایران، برنامه هــای اینترنتی( 
و شــبکه های صدا و ســیمای جمهوری اســلامی ایران برای حضور و پوشش خبری سی 
و هفتمین جشــنواره موســیقی فجر منتشــر شــده و فعالان این حوزه از 1۲ تا ۲۲ دی ماه 
ســال جاری فرصت دارند جهت ثبت نام با مراجه به ســایت جشــنواره به نشانی اینترنتی 

fajrmusicfestival.com اقدام کنند.

یادداشت

اعتبارات حوزه فرهنگ در حد انتظار نیست

حدود ۴۰۰ سینما در دست احداث

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اســلامی ضمن تشریح بررســی های جلسات 
کمیسیون خود با دســتگاه های حوزه فرهنگ 
و ادب کشــور در خصوص لایحه بودجه 1۴01 
عنوان کرد: رشد اعتبارات در حوزه فرهنگ در 
حد انتظار نیســت. در تلاش هستیم گام های 

موثرتری برداشته شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، غلامرضا منتظری در خصوص جلسات 
امــروز کمیســیون فرهنگی مجلس شــورای 
اســلامی، گفت: در جلســات امروز کمیسیون 

فرهنگی مجلس نمایندگان چندین دســتگاه و 
نهاد همچون وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
میــراث  وزارت  و  جوانــان  و  ورزش  وزارت 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی حضور 
پیدا کردند.وی افــزود: در ابتدا هر کدام از این 
دســتگاه ها گزارشــی از عملکرد خود در سال 

1۴00 مبتنی بر بودجه ارائه دادند.
در ادامــه اعتبــارات لایحه بودجــه 1۴01 با 
اعتبارات بودجه 1۴00 مورد مقایســه تطبیقی 
قرار گرفت و پس از آن انتظارات، مشــکلات و 

چالش ها به بحث و بررسی گذاشته شد.

رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس بیان کرد: 
در ادامه نیز نماینده ســازمان مدیریت و برنامه 
ریــزی نظر خود را اعلام کــرد و در پایان هم 
اعضای کمیسیون پرســش های خود را مطرح 
کردند. این روندی است که شامل تمام نهادها 
و دســتگاه هایی که در این مدت بررسی بودجه 

در کمیسیون حاضر می شوند خواهد شد.
منتظــری ادامه داد: در جلســه امروز عصر هم 
برنامه هــای حوزه علمیه قم، دفتــر تبلیغات و 
ســازمان تبلیغات اســلامی مورد بررسی قرار 
می گیرد. بر اســاس آنچه تا کنون بررسی شده 

خروجی نشســت ها حکایت از آن دارد که رشد 
اعتبارات حوزه فرهنگ در حد انتظار نیســت. 
اگرچه در برخی ردیف ها گام هایی برداشته شده 
و رشــدهایی اتفاق افتاده است. نگاه کمیسیون 
این اســت که این رشدها تقویت شود؛ چرا که 
همانگونه که مطلع هســتیم حوزه فرهنگ در 
تحولات اجتماعی و سیاســی و حتی اقتصادی 
بسیار تاثیرگذار اســت. مقام معظم رهبری نیز 
بــر اهمیت حوزه فرهنگ تاکید دارند. بر همین 
اســاس تقویت این حوزه باید پیگیری شود تا 

شاهد رشد بیشتری در این حوزه باشیم.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی با تاکید بر اینکه 
حدود ۴00 ســینما در حال ساخت داریم، گفت: 
امیدواریم با کمک مجلس و کمیسیون اقتصادی 
این تعداد سینما تکمیل شــود تا در پایان سال 

1۴01 به تعداد هزار سینما در کشور برسیم.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از 
خانه ملت، محمدمهدی اســماعیلی در حاشــیه 
نشست مشــترک با کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفت: در جلسه امروز با اعضای 
کمیســیون اقتصــادی مجلس گزارشــی را از 

فعالیت های جاری، برنامه های آتی، مشــکلات 
و کمبودهــا ارائه کردیم.وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی دولت ســیزدهم افزود: در این جلسه 
نماینده اصناف و اتحادیه های ســینما نیز حضور 
داشته و به بیان مشکلات پرداختند. برگزاری این 
جلسه قدم بسیار خوبی بود که رییس کمیسیون 
اقتصادی برداشت تا بتوانیم در سال آتی موضوع 

اقتصاد فرهنگ و هنر را سر و سامان دهیم.
اســماعیلی بــا بیــان اینکه امروز مشــکلات 
زیرســاختی و محتوایی در کشــور وجود دارد، 

تصریح کرد: ایران با این قدمت و جامعه هنری 
بســیار بالا که رتبه ۹ الی 10 تولید فیلم در دنیا 
را در اختیار دارد در بحث تعداد صندلی ســینما 
جز کشــورهای در رنکینگ پاییــن جهان قرار 
داریم. امیدواریم با همکاری اعضای کمیســیون 
اقتصــادی مجلس و نمایندگان مجلس برخی از 

مشکلات در سال آینده شود.
وی ادامه داد: همچنین پیشــنهاد دادیم مجلس 
در بررســی لایحــه بودجــه 1۴01 امکاناتی را 
در اختیــار وزارت فرهنــگ قرار دهــد از جمله 

تسهیلات با نرخ سود پایین که از اهمیت زیادی 
برخوردار اســت؛ از طرفی بــه وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســلامی اعتباراتی برای حمایت از بخش 
خصوصی کــه تمایل بــه ورود در عرصه های 

هنری و فرهنگی دارند، اختصاص پیدا کند.
اســماعیلی با تاکید بر اینکه حدود ۴00 ســینما 
در حال ســاخت داریم، عنوان کرد: امیدواریم با 
کمک موثر مجلس و کمیســیون اقتصادی این 
تعداد ســینما را تکمیل کرده و تا پایان ســال 

1۴01 به تعداد هزار سینما در کشور، برسیم.

نگاهی به 22 فیلم حاضر در چهلمین دوره جشنواره فیلم فجر؛
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ســیمرغ  ســودای 
چهلمیــن جشــنواره 
فیلم فجــر بازهم به 
ســال  هــر  ماننــد 
مخاطبان سینما و سینما 
کرد.  غافلگیر  را  دوستان 
فیلم ها  ترکیــب  هرچند 
امسال  جشنواره  منتخب 
از کارگردانــان مطرح و 
اما  اســت.  اولی ها  فیلم 
یکی از نکات حاشیه ای فهرست اعلام شده، 
جای خالی نام چند فیلم در این لیست کمی 
رخ نمایــی می کند که پیش بینی  می شــد 

فیلم هایشان در جشنواره باشد.
فیلم هایــی مانند »جنگ جهانی ســوم« به 
کارگردانی هومن سیدی که با بازیگر محسن 
با ســرمایه گذاری  بار  اولین  تنابنده بــرای 
مستقیم یکی از پلتفرم های عرضه اینترنتی 
محصولات نمایشــی مقابــل دوربین رفته 
بــود. همچنیــن »تفریق« بــه کارگردانی 
مانــی حقیقی با بــازی نوید محمــدزاده و 
ترانه علیدوســتی هم، دیگر فیلم مهم تولید 
امســال اســت که به دلیل »آماده نمایش 
نبودن« نتوانست در جشنواره امسال حضور 
داشته باشد. »برادران لیلا« سعید روستایی 
پرسروصدای  فیلم های  از  می توانســت  نیز 
جشــنواره امسال باشــد، کارگردانی که دو 
فیلم قبلــی اش یعنی »ابد و یــک روز« و 
»متری شیش و نیم« در جشنواره فیلم فجر 
خوش درخشــیده بود، اما سومین فیلمش را 
به جشنواره نرساند. »قاتل و وحشی« حمید 
نعمت الله هم که برای ســومین سال پیاپی 
برای حضور در »فجــر« دورخیز کرده بود، 
از همــان مرحله پیش از هیــأت انتخاب و 
به  واسطه اعمال شــرایط آیین نامه از سوی 
دبیرخانه از چرخه بررســی کنار گذاشته شد. 
تازه ترین محصول ســازمان ســینمایی اوج 
یعنی »مســیح، پســر مریم« به کارگردانی 
علی جعفرآبادی هم در فهرست نهایی هیأت 
انتخاب غایب بود. همچنین غیبت »شــب 
داخلی دیوار« نیــز از دیگر اتفاقات عجیب 
این فهرست است. چراکه فیلم جلیلوند تولید 
ســال گذشته است و بعید است برای حضور 

در جشنواره آماده نباشد. اما نسخه ایی از آن 
به هیات انتخاب ارائه نشــده است، بنابراین 
اینکه دلیل غیبت این فیلم در جشنواره فجر 
چیست، هنوز نامشــخص است. »پیر پسر« 
اکتای براهنی نیز دیگر غایب امسال است تا 
حامد بهــداد و لیلا حاتمی به جمع بازیگران 

غایب جشنواره چهلم اضافه شوند.
اما همه اینها به این معنی نیست که جشنواره 
خالی از فیلم خوب و قابل دیدن شده است. 
چرا که فیلم سازان مطرحی همچون مسعود 
کیمیایی، ابراهیم حاتمی کیا، رضا میرکریمی، 
محمدحســین مهدویان و... در لیست حضور 

دارند.
۲۲ فیلم سودای سیمرغ

آخرین ســاخته مســعود کیمیایــی »خائن 
کشی« فیلمی اســت که از بهمن ماه سال 
گذشته مراحل ســاختش طی شد و به نظر 
می رسد هم سو با دیگر ساخته های او باشد. 
چراکه کیمیایی اساساً پایبند به آزموده هایش 
در همان ســال های پیــش و بعد از انقلاب 

است.
»مــرد بازنده« محمدحســین مهدویان نیز 
یک فیلم اکشــن به تهیه کنندگی امیر بنان 
و کامران حجازی اســت که جواد عزتی از 

بازیگران آن معرفی شده است.
سیدرضا میرکریمی نیز از کارگردانانی است 
که کارنامه او پر از فیلم هایی با درخشــش 
بین المللی اســت. او این بــار در چهلمین 
رویداد بین المللی فجر در ادامه قصر شیرین 

به سراغ »نگهبان شب« رفته است. 
ابراهیم حاتمی کیا اما امسال فیلمی در مقام 
کارگردان، برای چهلمین دوره جشنواره فیلم 
فجر ندارد. با این حال به همراه پســرش پا 
به این عرصه گذاشــته است. او در کسوت 
تهیه کننده و در کنار یوسف حاتمی کیا »شب 
طلایی« را ساخته تا حضوری پدر پسری در 

این جشنواره داشته باشد.
هادی حجازی فر هم که در عرصه بازیگری 
طــی دوره هــای اخیر جشــنواره فیلم فجر 
خوش ظاهر شــده بود، حــالا روی صندلی 
کارگردانی تکیه زده و »موقعیت مهدی« را 
با تهیه کنندگی حبیب والی نژاد به جشــنواره 
رســانده و خود نیز در نقش شــهید مهدی 

باکری ایفاگر نقش اصلی آن است.

 بهروز شــعیبی کارگردانی است که کار خود 
را با بازیگری شــروع کرد و در همان جوانی 
در »آژانس شیشه ای« حضوری گذرا داشت. 
او امســال بــا »بدون قرار قبلــی« در مقام 
کارگردانی پا به چهلمین جشــنواره گذاشته 
اســت و این بار هــم ترجیــح داده با بنیاد 

سینمایی فارابی همکاری کند.
در جشــنواره امســال بهــرام رادان نه در 
مقام بازیگر بلکه به عنــوان تهیه کننده در 
فیلم ســینمایی »علف زار« بــه کارگردانی 
کاظــم دانشــی حضــور دارد. مضمون این 
فیلــم اجتماعــی و فیلم نامه آن بر اســاس 

داستان های واقعی به نگارش درآمده است.
»صــورت فلکی« بــه کارگردانی حســین 
دارابی، بیش از اینکه کارگردانش مورد بحث 
باشــد، تهیه کننده اش در صدر اخبار اســت؛ 
چراکه محمدرضا شفاه را می توان رکورددار 
فیلم هــای توقیفی نام نهــاد. او پیش از این 
در یــک نوبت ســریالش و در دو نوبت آثار 

سینمایی اش به محاق توقیف رفتند. 
در چهلمین دوره جشنواره فیلم فجر نگاهی 
متفاوت به زندگی یک دامپزشک را می توان 
در فیلــم »بــرف آخــر« به نویســندگی و 
کارگردانی امیرحســین عسگری دید که در 
شرایط سخت و سرد شــمال کشور ساخته 
شــده و حضور احســان علیخانی به عنوان 
یکی از ســرمایه گذارها نیــز از دیگر نقاط 
قابــل توجه این فیلم اســت.امید شــمس، 
کارگردان »ملاقات خصوصی« یکی از فیلم 
اولی های امســال سینماست که پیش تر در 
عرصه فیلم کوتاه فعالیت و دستاوردهایی در 
جشنواره های ایرانی و خارجی داشته و  این 
ســاخته او نیز با بازی پریناز ایزدیار و هوتن 

شکیبا آماده حضور در جشنواره شده است.
در ژانر اکشــن جشــنواره نیــز »لایه های 
دروغ« محصول مشــترک ایــران و فنلاند 
است که سه سال قبل براساس بخش هایی 
که فیلمبرداری شــده بود در بازار جشنواره 
کــن عرضه و مورد اســتقبال قــرار گرفته 
بود. رامین ســهراب، کارگردانان این اثر نیز 
از دیگر کارگردانان فیلم اولی در جشــنواره 
امســال است.گرچه جشــنواره فیلم فجر در 
سال های اخیر شاهد حضور پررنگ زنان در 
مقام کارگردان و تهیه کننده بود اما امســال 

زنان فیلمساز حضوری حداقلی در این رویداد 
دارند و سهمشــان تنها »دسته دختران« با 
موضوع دفاع مقدســی بــه کارگردانی منیر 
قیدی است. این فیلم مقاومت و ایثار زنان در 
روزهای پرتلاطم ابتدای جنگ را به تصویر 
میکشد و دومین ساخته این کارگردان است.

ســیدمرتضی فاطمی، از چهره های باسابقه 
عرصــه مطبوعــات، در مقــام کارگــردان 
روایت گر داســتان متفاوتی در ژانر اجتماعی 
با نام »بی مادر« است. امیر آقایی و پردیس 
پورعابدینی پس از تجربه حضور مشــترک 
در ســریال »آقازاده« در فیلــم »بی مادر« 
نیز هم بازی شــده اند و میترا حجار و پژمان 
جمشیدی از دیگر بازیگران این فیلم هستند.

»شــادروان« بــه عنوان دومیــن فیلم بلند 
حســین نمازی هم از فیلم های قابل تأمل 
جشنواره اســت؛  این فیلم اجتماعی درباره 
شــهر  در  حاشیه نشــین  خانواده ای  زندگی 

تهران است.
در  نام آشــنا  کارگردانی  وزیردفتــری  آرین 
عرصه فیلم کوتاه اســت اما »بی رویا« اولین 
فیلم بلند او در مقام کارگردان اســت که به 
تهیه کنندگی سعید سعدی و هومن سیدی به 

جشنواره چهلم رسیده است.
علی اکبــر حیدری،  و  علیمحمــدی  کیوان 
در دومین تجربه کارگردانی مشــترک خود 
فیلمی با نام عجیب  » ۲888« را به جشنواره 
چهلم فیلم فجر رسانده اند که کمتر خبری از 
فرآیند تولید آن رسانه ای شده بود. این فیلم 
با نام قبلی »سوباشی« روایتی از هشت سال 
جنگ ایران و عراق دارد اما تمرکز اصلی آن 

بر شهدای شاخص استان فارس است.
با مشــکلات  »بیرو« دربــاره زندگی توأم 
دروازه بان تیم ملی فوتبــال ایران »علیرضا 
بیرانوند« اســت که نویسندگی و کارگردانی 

مرتضی علی عباس میرزایی به عهده دارد.
تاریخ  بــه  علاقه منــدی کارگردان »ضد« 
معاصر غیرقابل انکار است، چراکه این فیلم 
یک درامی سیاســی است که در بستر یکی 
از حوادث مهــم و ملتهب ابتــدای انقلاب 

اسلامی روایت می شود.
»نمــور« بــه کارگردانــی داوود بیــدل و 
تهیه کنندگی ســید یاســر جعفــری دومین 
فیلم بلند فیلمسازش اســت و یک ملودرام 

اجتماعی است که داســتان یک خانواده را 
پس از فوت یکی از بستگان روایت می کند. 
این فیلم در شمال کشور تصویربرداری شده 
و محمدرضا علیمردانــی از بازیگران اصلی 

آن است.
»درب« با مراحل تولیــد چراغ خاموش، به 
کارگردانی  ســید هادی محقق درباره یک 
مامور اداره برق اســت که با قطعی برق در 
روســتایی مواجه می شود و تمام تلاشش را 

می کند تا این قطعی را برطرف کند. 
علی حضرتــی در دومین ســاخته خود که 
مراحل تولید آن نیز رسانه ای نشد، به تازگی 
از شــورای پروانه نمایش مجوز »شهرک« 

گرفته است.
»ماهان« به کارگردانی حمید شــاه حاتمی و 
زندگی  روایت  علی شاه حاتمی  تهیه کنندگی 
یک بازیگر تئاتر اســت کــه پس از مدت ها 
می توانــد نقش اصلی یــک نمایش را روی 
صحنه ایفا کند اما بیماری ســرطان مســیر 
زندگی او را دســتخوش تغییرات جدی می 

کند.
واکنش  به لیست اعلامی 

از شب گذشته که فهرست فیلم های بخش 
مســابقه جشنواره اعلام شــد، واکنش های 
مختلفی در فضای مجازی نشــان داده شده 
و خیلی ها ایــن فهرســت را ناامیدکننده و 
بسیاری از فیلمسازانش را ناشناس دانستند. 
این در حالی اســت که نگاهی به دوره های 
پیشــین جشــنواره می تواند از این ناامیدی 
بکاهد چرا که دوره هایی با حضور چهره های 
اسم و رســم دار برگزار شده اند ولی خروجی 
چندان رضایت بخشی نداشــته اند، بماند که 
اساسا باید پرسید در سال های اخیر جشنواره 

فیلم فجر چقدر امیدوارکننده بوده است؟
شــایان ذکر اســت هیأت انتخاب چهلمین 
جشــنواره فیلم فجــر متشــکل از »بهروز 
افخمی«، »اســماعیل بنی اردلان«، »پوران 
»مجید  زندباف«،  »حســین  درخشــنده«، 
و  شــهیدی«  »اســفندیار  شاه حســینی«، 
»محمدحســین نیرومند« کــه کار بازبینی 
آثار متقاضی حضور در جشــنواره را از دهم 
آذر آغاز کرده بودند و بر اســاس گاهشــمار 
جشنواره چهلم، امشب یکشنبه پنجم دی به 

کار خود پایان دادند.
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پرداخت ۱۰۳ میلیارد تومان تسهیلات کرونایی 
به گردشگری و صنایع  دستی خراسان رضوی

فرهنگــی،  میــراث  کل  اداره   معــاون 
و صنایع دســتی خراسان  گردشــگری 
رضــوی از پرداخــت 103 میلیارد تومان 
تســهیلات کرونایی به حوزه گردشگری 
و صنایع  دســتی خراسان رضوی خبر داد.
یوســف بیدخوری در گفت وگو با ایســنا 
اظهار کرد: از مجموع 5۹۲ پرونده و 60۲۷ 
نفر شاغل در حوزه گردشگری استان 1۲۴ 
میلیارد تومان تسهیلات و از 6۷1 پرونده و 

1031 نفر شاغل در حوزه صنایع  دستی 11 میلیارد تومان تسهیلات درخواست شده که تا پایان 
آذر ماه ســال جاری به ترتیب به حوزه های گردشگری و صنایع  دستی ۹۴ و ۹.5 میلیارد تومان 
تســهیلات پرداخت شده اســت.وی افزود: از مجموع 103.5 میلیارد تسهیلات پرداختی، 86.5 
میلیارد تومان آن بنگاه محور و 1۷ میلیارد تومان آن اشــتغال محور بوده است.معاون گردشگری 
اداره  کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی خراسان رضوی در خصوص آمار طرح های 
پرداخت  شده سامانه کارا از محل اعتبارات روستایی و عشایری خاطرنشان کرد: تا پایان آذر ماه 
ســال جاری از مجموع ۴6۹ پرونده، 3۷ میلیارد تومان تسهیلات درخواست شده که 3۴ میلیارد 
تومان آن مصوب و پرداخت شده است. این میزان تسهیلات پرداختی برای ۹0۹ نفر اشتغال زایی 

کرده است.
خسارت 7۳00 میلیارد تومانی کرونا به صنعت گردشگری خراسان رضوی

بیدخوری در خصوص خسارت ناشی از بحران کرونا به صنعت گردشگری خراسان رضوی یادآور 
شد: تا پایان مهر سال جاری بیش از ۷300 میلیارد تومان از بحران کرونا به صنعت گردشگری 
خراسان رضوی خسارت وارد شده است.وی اضافه کرد: از این میزان هتل ها ۲۷00 میلیارد تومان، 
هتل آپارتمان ها 1600 میلیارد تومان، میهمانپذیرها 835 میلیارد تومان، خانه های مســافر 38۷ 
میلیارد تومان، دفاتر خدمات مسافرتی 68۹ میلیارد تومان، شرکت های فعال در حوزه گردشگری 
سلامت 5۷ میلیارد تومان، اقامت گاه های بوم گردی 1۴0 میلیارد تومان، راهنمایان گردشگری ۲5 
میلیارد تومان، موسسات آموزشی گردشگری ۷.۷ میلیارد تومان و مجتمع های گردشگری، مراکز 

رفاهی و پذیرایی 83۴ میلیارد تومان خسارت دیده اند.
 

حوادث

 بیمار تبعه یک کشور عربی هنگام 
لیپوساکشن در مشهد جان باخت

بیمار تبعه یک کشــور عربی، هنگام عمل 
»لیپوساکشــن« و خارج کردن چربی های 
اضافی از بدن، در یکی از بیمارســتان های 

مشهد جان باخت.
مدیــر نظارت بــر درمان و اعتباربخشــی 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد روز دوشنبه با 
تایید ایــن موضوع در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا افزود: مرگ این زن ۴0 ســاله عرب، 
دیروز در بیمارستان مهرگان مشهد رخ داده 

است. 
دکتر کاظم غفاریان افزود: در حال حاضر همه اتاقهای عمل بیمارستان مهرگان مشهد به جز یک 
مورد برای مواقع اورژانس پلمب شده است و نظارت میدانی برای بررسی دقیق تر خدمات در کل 

این بیمارستان در دست اقدام است.
وی خاطرنشان کرد: بررسی های بیشتر با هدف کشف علت این حادثه و برخورد قانونی با عاملان 

صورت می گیرد.
لیپوساکشن یک عمل جراحی پلاستیک است که برای خارج ساختن چربی های اضافه از بدن 
انجام می شود. این روش با نام هایی همچون لیپو، لیپوپلاستی یا فرم دهی اندام نیز شهرت دارد 
و با لیپوساکشــن می توان چربی های زائد نواحی مختلف از جمله شکم، پهلو، ران، باسن، بازو، 

گردن و کمر را برداشت.

میراث فرهنگی 

دستگیری ۵ حفار غیرمجاز در شهرستان قوچان
فرمانده یگان حفاظت اداره  کل میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع  دســتی خراسان رضوی از 
دستگیری پنج حفار غیرمجاز در شهرستان قوچان 

خبر داد.
به گزارش صبح امروز، سرهنگ محمدعلی مدیر 
با اعلام این خبر اظهار کرد: در پی کســب خبر 
واصله از انجمن های میراث  فرهنگی روســتای 
داودلی شهرستان قوچان مبنی بر تحرک و رفت 
و آمد یک گروه حفار غیرمجاز در حوالی قبرستان 
قدیمــی داودلی نیروهای یگان حفاظت به محل 

اعزام شدند.
وی ادامه داد: در داخل کوه های مشــرف به روســتا یگان حفاظت قوچان بلافاصله با همکاری 
پاسگاه دوغایی به محل اعزام و پس از مشاهده گروه حفاران که در حین حفاری بودند، حفاران 

غیر مجاز را دستگیر کردند.
ســرهنگ مدیر تصریح کرد: ادوات حفاری از حفاران کشــف و ضبط و یک دستگاه خودرو هم 
توقیف شــد. متهمان نیز به همراه پرونده تشکیل شده به مراجع قضایی معرفی شده و موضوع 

در دست پیگیری است.

پیشگیری

قطع انشعاب گاز ۳ جایگاه CNG غیر 
استاندارد در خراسان شمالی

مدیرکل اســتاندارد خراســان شمالی از 
قطع انشــعاب گاز سه جایگاه CNG غیر 

استاندارد در این استان خبر داد. 
فهیمه مهمان نواز در گفت و گو با ایسنا، 
گفت: به منظور استانداردسازی جایگاه های 
CNG اســتان، انشــعاب گاز سه جایگاه 
در شهرســتان گرمه و جاجــرم  و مانه و 
سملقان به علت عدم انطباق های بحرانی 
با استاندارد ملی با همکاری شرکت پخش 
فرآورده های نفتی و شرکت گاز  قطع شد.
وی تصریــح کرد: در صورت رفع نواقص 

ایمنی و احراز شرایط استاندارد توسط جایگاه مذکور، نسبت به برقراری سهمیه گاز جایگاه اقدام 
خواهد شد. 

مهمان نواز تاکید کرد: بهره برداران تمامی جایگاه های CNG فعال باید نسبت به استانداردسازی 
تجهیزات مســتقر در جایگاه ها و رفع نواقص )به ویژه نواقــص بحرانی( و اخذ گواهی تاییدیه 

استانداردسازی اقدام کنند.
گفتنی است در حال حاضر 30جایگاه CNG فعال در استان وجود دارد .

ان
اس

خر

گردشگری

رئیس شورای شهر بجنورد از موافقت با درخواست ترمیم بودجه شهرداری در جلسه رسمی 
شورای شهر خبر داد.به گزارش صبح امروز، جمشید عین بیگی، روز گذشته در حاشیه بیست 
و هشتمین جلسه رسمی شورای شهر، با اشاره به اینکه بودجه شهرداری کافی نیست، اظهار 
کرد: در جلسه رسمی شورای شهر وضعیت بودجه شهرداری و بودجه 1۴01 بررسی شد که 
در این جلسه با در خواست ترمیم بودجه شهرداری موافقت حاصل شد.وی ادامه داد: بودجه 
بندی باید عملیاتی باشد تا در میدان عمل و در مسیر خدمات رسانی به مردم با مشکلات 
متعدد رو به رو نشویم و از طرفی بهتر است که طی سال اصلاحیه ای بابت بودجه نداشته 
باشیم.عین بیگی تصریح کرد: براساس خدماتی که شهرداری باید به مردم ارائه دهد، میزان 
بودجه کافی نیست و باید افزایش پیدا کند.رئیس شورای شهر بجنورد در خصوص راهکار 

مناسب برای افزایش بودجه شهرداری، اضافه کرد: جذب سرمایه گذاران و ایجاد ابزار تشویقی برای سرمایه گذاران یکی از راه های مناسب 
برای افزایش بودجه شــهرداری اســت که در دستور کار اعضای شورای شهر نیز قرار دارد.عین بیگی در رابطه با خدمات شهرداری در 
ایام نوروز، تأکید کرد: شــهرداری برای ارائه خدمات مناســب در ایام نوروز در خواست ترمیم بودجه را دادند که امیدواریم بعد از دو سال 

محدودیت کرونایی با رفع محدودیت ها شاهد فضای مناسب شهری در ایام نوروز باشیم.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان شــمالی گفت: در حال حاضر ۲6 
کیلومتر از راه های این استان تحت تاثیر رانش و فرونشست زمین قرار گرفته است.

جعفر شهامت در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اینکه در بخش هایی از استان جاده های 
استان تحت تاثیر فرونشست زمین به علت کاهش آب های زیرزمینی قرار گرفته است، 

اظهارکرد: این مشکل هم اکنون در شهرستان جاجرم نمود پیدا کرده است.
وی افزود: در حال حاضر در شهرستان جاجرم دو کیلومتر از راه ها به علت کاهش آب 
های زیرزمینی فرونشست پیدا کرده است.شهامت ادامه داد: علاوه بر آن در بخش هایی 
از استان نیز با مشکل ناپایداری ترانشه ها و رانش مواجه هستیم که این معضل بیشتر 
در قسمت های نیمه شمالی استان مشاهده می شود.وی با بیان اینکه ناپایداری ترانشه 

ها و رانش زمین در قسمت های نیمه شمالی استان به عات نوع خاک به وجود آمده است، تصریح کرد: این مشکل در حال حاضر 
چهار کیلومتر از راه ها را تحت تاثیر خود قرار داده است.به گفته این مقام مسئول مشکل ناپایداری ترانشه و رانش را بیشتر در محور 
بجنورد به جنگل گلستان مشاهده می کنیم.وی ادامه داد: همچنین بخشی از نشست ها نیز توسط خود جاده صورت می گیرد که 

به علت تغییر حجم خاک و موج افتادگی راه ها ایجاد می شود.

درخواست ترمیم بودجه شهرداری از سوی شورای بجنورد تایید شد 26 کیلومتر از راه های خراسان شمالی تحت تاثیر رانش و فرونشست زمین

گزارشی از پدیده ای نوظهور در یکی از شهرستان های خراسان رضوی:

افراد بانفوذ پشت پرده ساخت و سازهای غیرمجاز کاشمر
دیگر مانند گذشــته نیست که بخواهی شــب ها در میان 
باغ ها به دنبال صدای ساخت وساز غیرمجاز متخلفان باشی، 
مدت ها می شود که اگر در روشنایی روز هم سری به مناطقی 
مانند کلاته بزی، حسین آباد، اراضی حجتیه، پشت بیمارستان 
حضرت ابوالفضل)ع( در کاشــمر بزنید شاهد فعالیت افراد 
متخلــف که با خیال راحت زمین هــا را قطعه بندی کرده و 
مشغول ویلاســازی و دیگر ساخت وسازها هستند، خواهید 

بود. 
حتی بوده ملکی بر اســاس حکم صــادره، پلمب گردیده 
ولی مالک با جســارت تمام به ساخت وســاز غیرمجاز خود 
ادامه داده اســت. برخی می گویند نحــوه برخورد متولیان با 
زمین خواران در این شهر تغییر کرده به  طوری  که می گذارند 
ابتدا بدون هیچ گونه مجوزی، باغ ویلاهای چند صد متری 
لاکچری احداث شود، سپس تشکیل پرونده می دهند که در 
بسیاری موارد هم دیگر حکمی برای تخریب صادر نمی شود 
و در گیرودار کمیســیون های مختلف به فراموشی سپرده 

می شود.
گواه این ادعا را می توان روییدن قارچ  گونه ســاختمان های 
غیرمجاز در کلاته  بزی دانست؛ منطقه ای که به دلیل عدم 
ورود به  موقع متولیان اکنون به بهشت ویلاسازان غیرمجاز 
و شهرکی لاکچری با باغ ویلاهای چند صد متری و مکانی 
امن بدون کمترین مزاحمتی برای ســاکنان تبدیل شده و 
حال همین افراد در تلاش برای تبدیل این منطقه به روستا 
هســتند که با این وضعیت بعید نیست، صبح از خواب بیدار 

شویم و خبر صدور این مجوز هم اعلام شود.
کارمندان دستگاه های دولتی و شهرداری مالکان باغ 

ویلاهای غیرمجاز
یکی از اعضاء شورای شهر کاشمر در همین خصوص گفت: 
متخلفانی که در ســال های قبل باغ ویلا و ساختمان های 
غیرمجاز در حاشیه شهر و محل کلاته بزی احداث کرده اند، 
اکنون مدعی دریافت خدماتی مثل آب و برق و گاز هستند.

محمد صادقی افزود: اگر چه از ســال های گذشته ساخت و 
سازهای غیرمجاز را شاهد بودیم، اما چند سالی می شود که 

موضوع احداث باغ ویلاهای غیرمجاز شــدت گرفته است، 
طی چند ماه گذشته به دلیل تغییراتی که در مدیریت شهری 
ایجاد شــد و از ســویی عدم نظارت دقیق از سوی ادارات 

متولی، شاهد افزایش ساخت و سازهای غیرمجاز هستیم.
این عضو شورای شهر بیان کرد: طی سال های اخیر بسیاری 
از افرادی که وضعیت مالی خوبی دارند از یک  ســو اقدام به 
خرید زمین های کشاورزی حتی در حریم شهر کرده و شروع 
به ساخت و ســاز و احداث باغ ویلای غیرمجاز نموده و از 

سوی دیگر خدماتی از ادارات آب و برق دریافت کرده اند.
صادقی گفت: اگر چه برخی از این بناهای غیرمجاز، پلمب 
می شــوند اما شبانه و یا با استفاده از روش های دیگر، ادامه 
کار را انجام می دهند و وضعیت بنا را به مرحله ای می رسانند 

که دیگر تخریب صورت نگیرد.
قانون باید برای همه به صورت یکسان اجرا شود

وی با اظهار تأســف از اینکه بســیاری از بــاغ ویلاهای 
غیرمجازی که در نقاط مختلف از جمله کلاته  بزی ساخته 
شده از کارمندان دستگاه های دولتی، کارکنان شهرداری و 
پزشــکان، وکلا و افراد ذی نفوذ است؛ اظهار کرد: متأسفانه 
مشــاهده می شــود اگر باغداری برای جلوگیری از سرقت 
محصولات و یا دام هایش دیواری احداث می کند بلافاصله 
تخریب می شــود، اما بنای متخلفان بــاغ ویلاها تخریب 
نمی شــود در صورتی که قانون بایــد برای همه به صورت 
یکســان اجرا شود.وی عنوان کرد: برخلاف گذشته که کار 
ساخت باغ ویلاهای غیرمجاز در شب انجام می شد اکنون 
این اقدامات بی هیچ تهدید و هراسی در روز انجام می شود 
که این نشان می دهد؛ متخلفان جری تر شده اند، حتی گشت 
حریم به دلیــل جلوگیری از احداث باغ ویلای غیرمجاز، از 
سوی متخلفان مورد ضرب و شتم قرار گرفته و شیشه های 

ماشین آن ها را متخلفان شکسته اند.
این عضو شورای شهر بیان کرد: این متخلفان که به  صورت 
تیمی هم کار می کنند وقتی نیروهای شهرداری می خواهند 
جلوی ساخت وساز غیرمجاز آن ها را بگیرند بالغ  بر یک صد 
نفر از زنان را تحریک می کنند تا با تجمع نگذارند تخریبی 

صورت بگیرد و این حربه ای برای متخلفان شده است.
وی یادآور شــد: خوشــبختانه طی ماه های اخیــر با ورود 
دادســتان به پرونده ساخت و ســازهای غیرمجاز و اعلام 
دستورهای ویژه به دستگاه های متولی کمتر شاهد ساخت و 

سازهای غیرمجاز هستیم.
دادستان کاشمر در همین خصوص نیز در راستای جلوگیری 
از ساخت وسازهای غیرمجاز از برگزاری تلفیقی شورای حفظ 
حقوق بیت المال دادگســتری و کارگروه ویژه پیشگیری از 
ساخت وســازهای غیرمجاز فرمانداری خبــر داد و افزود: با 
توجه به مقررات قانونی موجود در این خصوص و همچنین 
هماهنگ با مصوبات شورای حفظ حقوق بیت المال استان، 
مصوبات خاصی در راســتای جلوگیری از ساخت وسازهای 
غیرمجاز انجام شــد که تمامی نهادهــای متولی ملزم به 
اجرای آن هستند.غلامرضا طالعی تصریح کرد: بسیاری از 
ساخت وسازهای غیرمجازی که اکنون در حال انجام است، 
توسط برخی بســازبفروش های متخلف انجام می شود که 
اقدامات این افراد موجب می شــود تا مجدداً شاهد افزایش 
قیمت املاک و برخی سوء استفاده ها در این مناطق باشیم.

وی عنوان کرد: در حال حاضر برخورد با ساخت وســازهای 
غیرمجاز منطقه حســین آباد و اراضی حجتیه به طور ویژه 
در دستور کار قرار گرفته است.دادستان کاشمر مطرح کرد: 
کارگروه مشــترکی با حضور همه نهادهای متولی، اعم از 
فرمانــداری، فرماندهــی انتظامــی، اداره اطلاعات، جهاد 
کشاورزی، شهرداری و دیگر متولیان امر تشکیل و زیر نظر 
شورای تأمین شهرســتان انجام وظیفه خواهند کرد.وی با 
بیان اینکه این اقدامات برای سایر مناطقی که تصرف اراضی 
ملی و ساخت و سازهای غیرمجاز در آن ها انجام شده قابل 
اجراســت، افزود: اولویت اول برخورد با ساخت و سازهای 

جدید است.
ضرب  الاجل برای متخلفان

دبیر کارگروه ویژه پیشگیری از ساخت و سازهای غیرمجاز 
کاشــمر در همین خصوص گفت: از ابتداء امسال تا کنون 
بیش از 3۴ مورد ســاخت و ساز غیرمجاز در اراضی زراعی 

و باغی تخریب شده است، اگرچه برخی ساخت و سازهای 
غیرمجاز انجام شــده در اراضی حسین آباد قدمت دیرینه ای 
دارند، اما چون طی ماه های اخیر این ساخت و سازها افزایش 

بیشتری داشته پیگیری ها و برخوردها شدت یافته است.
محمد شجعی با بیان اینکه کاشمر جزء پنج یا 6 شهرستان 
اول اســتان در زمینه تغییر کاربری ها در حریم شهر است، 
مطرح کرد: چون ســاخت و ســازهای غیرمجاز بیشتر در 
منطقه حسین آباد و حجتیه افزایش داشته در این خصوص 
دســتورهای خاصی از سوی دادســتان به تمامی نهادهای 

متولی ابلاغ شده و همه موظف به اجرا هستند.
وی افزود: بر اســاس قانون اگر دستگاه های خدمات  رسان 
دولتــی مانند آب، برق و گاز در ایــن زمینه تخلف کنند و 
بدون مجوز خدماتی به متخلفان ارائه دهند؛ ضمن انفصال 

از خدمت و حبس، به جزای نقدی هم محکوم می شوند.
وی با بیان اینکه از ســال 13۹6 به بعد اگر دســتگاه های 
خدمات رسان به واحدها و باغ ویلاهای غیرمجاز به صورت 
موقت و دائم خدماتی ارائه داده باشــند تخلف کرده و باید 
پاســخگو باشــند، افزود: اگر قبل از دریافــت مجوز تغییر 
کاربری، آجری روی هم گذاشــته شود برابر قانون برخورد 
خواهد شــد.دبیر کارگروه ویژه پیشــگیری افزود: در حریم 
شهر50 تا60 درصد و در خارج حریم شهر ۷0 تا 80 درصد 
ساخت و ســازهای انجام شده در اراضی کشاورزی صورت 
گرفته است.حال که بر اساس قانون، تمام ساخت و سازها 
در اراضی کشــاورزی داخل و خارج از حریم شهرها و خارج 
از محدوده ممنوع است، امید می  رود با پیگیری و ورود جدی 
دســتگاه قضا، فرمانداری و نهادهــای اطلاعاتی و امنیتی 
ابتــدا باغ ویلا و بناهایی غیرمجــاز مدیران و افراد صاحب 
نفوذ شناسایی و قلع قمع شوند تا شاهد رشد قارچ این گونه 
بناهای غیرمجاز در شهرســتان نباشــیم، نکند که صبح از 
خواب بیدار شویم و ببینیم که برای »کلاته بزی« که تمامی 
باغ ویلاهای آن غیرمجاز احداث شده چون فقط کارمندان 
ادارات و شــهرداری و صاحبان نفوذ این شهر هستند مجوز 

روستا صادر کرده باشند.

و  راه  اداره کل  معــاون مســکن و ســاختمان 
شهرسازی خراسان رضوی گفت: همه افراد دارای 
زمین به صورت خودمالک، در صورت شرکت در 
طرح جهش تولید مسکن، می توانند از تسهیلات 

ویژه این طرح بهره مند شوند.
محمدعلی منصوری روز گذشــته در گفت و گو 
با  ایرنا افزود: اداره کل راه و شهرســازی خراسان 
رضــوی به خودمالکان اعم از شــهروندان، انبوه 
سازان یا سرمایه گذارانی که در طرح جهش تولید 
مسکن مشارکت کرده باشند، به ازای ساخت هر 

واحد مسکونی در کلانشهر مشهد تسهیلات چهار میلیارد ریالی، به ازای ساخت هر واحد مسکونی در سایر شهرهای 
استان تسهیلات سه میلیارد ریالی با اعمال دوره تنفس دوساله برای بازپرداخت تسهیلات و دوره بازپرداخت ۲0 ساله، 
اعمال 50 درصد تخفیف در عوارض صدور پروانه شهرداری و تقسیط دوساله آن، اعمال 50 درصد تخفیف در خدمات 
نظام مهندسی ارایه می دهد.معاون اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی گفت: متقاضیان خودمالک برای دریافت 
مشــوق های ویژه طرح جهش تولید مسکن باید مدارکی از جمله درخواست کتبی مالک، سند مالکیت شش دانگ، 
مختصات UTM ملک مورد نظر و طرح معماری یا پروانه ساخت در صورت وقوع ملک در داخل محدوده شهری را 
ارایه دهند.منصوری افزود: متقاضیان می توانند برای ارائه درخواســت به سامانه اینترنتی TSM.MRUD.IR  و برای 
دریافت اطلاعات بیشتر به معاونت مسکن، ساختمان و بازآفرینی شهری اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی 
در مشهد و در شهرستان ها به ادارات راه و شهرسازی همان شهرستان مراجعه کنند.وی اظهار داشت: سهم خراسان 
رضوی از نهضت ملی طرح جهش تولید مســکن، تولید حداقل ۹3 هزار واحد مسکونی شهری و روستایی است که 
تاکنون 15۷ هزار نفر متقاضی در 36 شهر مختلف استان در این طرح ثبت نام کرده اند که مرحله اول ثبت نام تا 15 
آذرماه بود و بعد سامانه برای باقی متقاضیان در شهرهای دیگر باز شده است.وی اضافه کرد: هم اینک اجرای برخی 
از واحدهای مسکونی طرح جهش تولید مسکن در مرحله گذاشتن سقف است، اراضی برخی از واحدها در قالب »گروه 
ســاخت« به متقاضیان واگذار شده است، تقریبا زمین برای اجرای این طرح در بیشتر شهرها تامین شده و در برخی 
شهرهای دیگر از طریق انجام توافق یا افزایش حریم شهر در حال تامین است.طرح جهش تولید و تامین مسکن 1۷ 
مردادماه امســال به تصویب مجلس شورای اسلامی و سوم شهریورماه نیز به تایید شورای نگهبان رسید. بر اساس 
تبصره ســه ماده چهار این طرح مجموع دوران مشارکت و فروش اقساطی واحدها ۲0 ساله است. تسهیلات مربوط 

به ساخت این واحدها نیز پس از دوره مشارکت به فروش اقساطی تبدیل و تعهدات آن به خریدار منتقل می شود.

مدیرکل ثبت احوال خراســان شمالی گفت: 
بیشــتر طلاق های صورت گرفتــه در این 
استان طی پنج ســال اول زندگی اتفاق می 

افتد.
زاهدی نیا در گفت و گو با ایســنا، با اشــاره 
به اینکه تعداد طلاق های صورت گرفته در 
این استان طی سال جاری یک هزار و 6۷1 
مورد بوده است، اظهارکرد: نرخ طلاق در این 
استان ۲.۴ در هزار است و این استان جایگاه 

نهم کشوری را داشته است.
وی با اشــاره به تقسیم بندی گروه سنی طلاق های صورت گرفته طی امسال بیان کرد: بیشترین طلاق 
صورت گرفته در گروه مردان در فاصله سنی 30 تا 3۴ سال با تعداد ۴1۷ مورد بوده و در گروه سنی ۲5 تا 
۲۹ سال 361 مورد، 35 تا 3۹ سال 3۲۴ مورد، 60 سال به بالا 1۷ مورد و ۷0 سال به بالا ۲۹ مورد طلاق 

صورت گرفته است.
زاهدی نیا در ارتباط با تقســیم بندی گروه ســنی طلاق بانوان استان نیز توضیح داد: در گروه سنی ۲5 تا 
۲۹ سال 331 مورد، 30 تا 3۴ سال 3۲۹ مورد، ۲0 تا ۲۴ سال ۲۹0 مورد، 15 تا 1۹ سال 1۹۴ مورد طلاق 

صورت گرفته است.
به گفته وی 133 مورد از طلاق های صورت گرفته در ســال جاری در این استان بین یک تا دو سال اول 

زندگی و 11۲ مورد نیز بین دو تا سه سال اول زندگی اتفاق افتاده است.
این مقام مسئول با بیان اینکه طی امسال 6 هزار و ۲05 مورد ازدواج نیز صورت گرفته است، افزود: خراسان 

شمالی رتبه نخست کشوری را در ارتباط با ثبت ازدواج داشته است.
وی با اشاره به اینکه بیشترین گروه سنی ازدواج در مردان این استان ۲0 تا ۲۴ سال با تعداد دو هزار و 8۹ 
مورد بوده است، ادامه داد: در گروه سنی ۲5 سال 3۹ سال 1۷۹1 مورد، 30 تا 3۴ سال۹08 مورد، در 65 تا 6۹ 
سال ۴۴ مورد، ۷0 تا ۷۴ سال 1۷ مورد و 85 تا 8۹ سال نیز دو مورد واقعه ازدوج در مردان انجام شده است.

به گفته مدیر کل ثبت احوال خراسان شمالی بیشترین گروه سنی واقعه ازدواج در خانم های استان در فاصله 
سنی 15 تا 1۹ سال با تعداد دو هزار و ۴0 نفر بوده است.

وی گفت: طی امسال در فاصله سنی ۲0 تا ۲۴ سال 13۷1 مورد و در فاصله سنی ۲5 تا ۲۹ سال ۷56 نفر 
از خانم ها ازدواج کرده اند. ند
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قرعه کشی مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی انجام شد

 پرسپولیس و استقلال مهمان 
ذوب آهن و پیکان

قرعه کشــی مرحله یک هشــتم نهایی جام حذفی 
فوتبال برگزار شــد کــه بر این اســاس تیم های 
پرسپولیس، استقلال، سپاهان و گل گهر به ترتیب 
با ذوب آهن، پیکان، آلومینیوم اراک و نساجی دیدار 
می کنند.به گزارش مهر، مراسم قرعه کشی مرحله 
یک هشتم نهایی جام حذفی فوتبال امروز دوشنبه 

در سازمان لیگ برگزار شد.
دیدارهای مرحله یک هشــتم بین هفته های 15 و 16 لیگ برتر یعنی در روزهای ۲۷ و ۲8 

دی ماه انجام خواهد شد.
دیدارهای مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی به این شرح است:

* ذوب آهن اصفهان - پرسپولیس
* مس رفسنجان - پدیده مشهد

* نساجی مازندران - گل گهر سیرجان
* پیکان - استقلال

* خیبر خرم آباد - صنعت نفت آبادان
* آلومینیوم اراک - سپاهان اصفهان

* مس کرمان - فولاد خوزستان
* نفت مسجد سلیمان - خلیج فارس ماهشهر

در این مرحله 13 تیم لیگ برتری، دو تیم لیگ دســته اولی و یک تیم دســته دومی حضور 
دارند.

مالک استقلال و پرسپولیس تغییر کرد
فرصت نهایی سرخابی ها برای ارائه پاسخ به AFC/ مالک استقلال و پرسپولیس تغییر کرد

با تغییر مالکیت دو باشگاه پرسپولیس و استقلال، برخی امیدوارند مشکل مجوز حرفه ای این 
باشگاه توسط کنفدراسیون فوتبال آسیا حل شود.به گزارش ایسنا، بر اساس نامه AFC به به 
باشــگاه های استقلال و پرسپولیس، این دو باشگاه تا ساعت 15:۲۹ )۲3:5۹ به وقت مالزی( 
امروز )دوشــنبه( فرصت دارند تا آخرین پاسخ های خود را درباره ابهامات کنفدارسیون فوتبال 
آســیا پیرامون مجوز حرفــه ای ارائه کنند.در همین ارتباط صبح امروز مالکیت باشــگاه های 
اســتقلال به وزارت صمت و پرســپولیس بــه وزارت امور اقتصادی و دارایی واگذار شــد تا 
مشــکل مالکیت مشترک این دو باشگاه حل شــود.از طرف دیگر این دو باشگاه با استناد به 
مــاده ۲16 مکرر، اعتراض خود را درباره بدهی مالیاتی ارائه کردند و به همین خاطر وضعیت 
بدهــی مالیاتی آنها به حالت تعویق درآمده اســت.کاظم اولیایی عضــو کمیته بدوی صدور 
مجــوز حرفه ای در گفت وگو با ایســنا کاظم اولیایی در گفت وگو با ایســنا بــا تایید این خبر 
اظهار کرد: مشــکل اساسی این باشــگاه ها بدهی و مباحث مالی است. درست است که سه 
باشگاه پرسپولیس، استقلال و گل گهر برخی بدهی ها را پرداخت کرده اند اما به موقع پرداخت 
نکرده اند، یعنی تا تاریخ 10 شهریور پرداخت نشده است. ما در همان ابتدا که مباحث حقوقی 
و مالی این باشــگاه ها را بررســی کردیم، این موضوعات را تایید نکردیم تا چه رســد که به 
مراحل بعدی همچون بازدید از ورزشــگاه ها برسیم. به همین خاطر می گویم مشکل اساسی 

این باشگاه ها داشتن بدهی است.

 در انتظار یک اتفاق تاریخی در شطرنج

 نابغه ایرانی سد راه سه گانه
در رقابت های قهرمانی شطرنج سریع لهستان، 
فتح  راه  در  مانع  بزرگترین  فیروزجا  علیرضا 
از چندی  کارلسن  است.  نروژی  غول  سه گانه 
را  ایرانی  ستاره  روی  فشارها  آگاهانه  پیش 

افزایش داده است.
کارلسن  مگنوس  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
برای  محدودیتی  دنیا  شطرنج  یک  شماره 
خود قائل نیست. مهم نیست او کجا و در چه 
مسابقه ای شرکت می کند. برای کارلسن فقط 

یک چیز اهمیت دارد و آن قهرمانی است.
جهانی  مسابقات  لهستان  ورشو  در  دیروز  از 
به  کارلسن  و  شده  شروع  سریع  شطرنج 
دو  است.  خود  قهرمانی  عنوان  از  دفاع  دنبال 
هفته پیش بود که در در رقابت های شطرنج 
کلاسیک توانست با قاطعیت کامل)3.5-۷.5( 
به  دبی،  در  روسی  نیپومنیاشی  یان  برابر  در 
پیروزی برسد و این شطرنج باز اسکاندیناویایی 
اکنون برای حفظ تاج سه گانه ای که در سال 

۲01۹ به دست آورد، مبارزه خواهد کرد.
حضور تقریباً همه ستاره ها)به جز لیرن دینگ 

چینی و ... وسلی سو آمریکایی( و به خصوص 
فرانسوی- فیروزجای  علیرضا  پرقدرت  حضور 

های  بازی  در  جهان  دوم  رتبه  دارنده  ایرانی، 
کلاسیک که تنها 18 سال دارد، نشان می دهد 
که چنین دستاوردی برای کارلسن یک شاهکار 

خواهد بود.
و همچنین  دوره ۲0۲0  برگزاری  از  کووید1۹ 
جایی  قزاقستان،  نورسلطان  در  آن  برگزاری 
که قبلا برنامه ریزی شده بود، جلوگیری کرد. 
فدراسیون لهستان 15 روز پیش به عنوان یک 
راه حل اضطراری ورود کرد و ظرفیت حاضران 
در محل برگزاری بازی ها در ورشو را به 1000 
بلیت )۲00 بلیت در هر پنج روز( محدود کرد. 
بلیت هایی که در کمتر از یک ساعت فروخته 
شدند. شطرنج در لهستان در حال رونق است 
و بازی ها را می توان به صورت زنده از طریق 
کرد.  دنبال  مختلف  های  پلتفرم  از  و  اینترنت 
از  دور،  سیزده  با  سریع،  شطرنج  جهانی  جام 
۲6)5 دی( تا ۲8 دسامبر)۷ دی( برگزار خواهد 

شد.

کارلسن شماره یک دنیا در شطرنج است و در 
هر سه مدل بازی این رتبه را در اختیار دارد اما 
تسلط او در بازی های سریع )15 دقیقه اولیه 
بازی(  هر  از  بعد  افزایش  ثانیه   10 اضافه  به 
اندازه  ثانیه به علاوه دو( به  و فوق سریع)سه 
بازی های کلاسیک نیست. در رنکینگ سریع، 
او فقط سه امتیاز از دینگ  و هیکارو ناکامورا 
پیش است. ناکامورا در جدول رقابت های فوق 
سریع نیز تنها 8 امتیاز با ستاره نروژی فاصله 

دارد.
برای  تری  ترسناک  کنندگان  شرکت  امسال 
کارلسن وجود دارند، مانند یان دودا لهستانی، 
واشیر- ماکسیم  مجارستانی،  راپورت  ریچارد 

فابیانو  هلندی،  گیری  آنیش  فرانسوی،  لاگراو 
شجریار  آمریکایی،  آرونیان  لوون  و  کاروانا 
کاریاکین  سرگئی  و  آذربایجانی  ممدیاروف 
دوبوف،  دانیل  گریشوک،  الکساندر  روس. 

ولادیسلاو آرتمیف یا نیپومنیاشی.
با این حال دومین جذابیت بزرگ هر دو جام 
جهانی فیروزجاست و آن هم به دلایل کاملا 

موجه. کارلسن پس از قهرمانی در دوبی گفت 
که شاید رقابت های قهرمانی جهان در دوبی 
دوره  در  فیروزجا  اگر  و  باشد  او  رقابت  آخرین 
بعدی به فینال رقابت ها نرسد انگیزه ای برای 
ششم  بار  برای  اش  قهرمانی  عنوان  از  دفاع 

ندارد و شاید اصلا از عنوانش دفاع نکند.
شطرنج   فدراسیون  محصول  ترین  درخشان 
ملی پوش  اخیر که حالا  ایران در چهل سال 
دوم  رتبه  به  قبل  هفته  چند  است،  فرانسوی 

جهان در بازی های کلاسیک رسید.
جهانی  مسابقات  در  فیروزجا  این  بر  علاوه 
به  را  نقره  مدال   ۲01۹ سال  در  مسکو  سریع 
بسیار  بازی  در  باخت  از  پس  و  آورد  دست 
داوران  که  ادعایی  ارائه  و  کارلسن  با  جنجالی 
نیم ساعت زمان بردند تا به نفع قهرمان حل 
شود، در فوق سریع ششم شد. همه اینها قبل 
از پذیرش ملیت فرانسوی بود و او در آن زمان 

فقط 16 سال داشت.
لیست  هشتم  رتبه  به  تازگی  به  که  اسپانیا 
است،  کرده  صعود  کشور  اساس  بر  جهانی 

تیمی متشکل از بازیکنانی دارد که می توانند 
تهدیدی برای بزرگان باشند: الکسی شیروف، 
ادواردو ایتوریزاگا، داوید آنتون، هایمه سانتوس، 
به  کوئنکا.  په  په  و  یوفا  دانیل  آلونسو،  آلوار 
اینها مارتا گارسیا را نیز باید اضافه کرد که در 
بود، جایی که  زنان حاضر خواهد  جام جهانی 
کاترینا لاگنو، الکساندرا گوریاچکینا و الکساندرا 
موزیچوک  آنا  همراه  به  روسیه  از  کوستنیوک 
از اوکراین و هامپی کونرو از هند اولین نفرات 
هستند.سه مورد اصلی در ورشو مورد بحث قرار 
خواهد گرفت و در دو مورد از آنها کارلسن به 
طور مستقیم و در دیگری به طور غیرمستقیم 
سال های  شاهکار  می تواند  او  آیا  دارد؛  نقش 
۲01۴ و ۲01۹ را با یک سه گانه تکرار کند؟ آیا 
ادعای اخیرش پس از قهرمانی در جام جهانی 
بین  فدراسیون  که  را  کلاسیک)خداحافظی( 
المللی و حامیان مالی اش را بسیار نگران کرده 
را پس می گیرد؟  و اینکه فیروزجا فشار رسانه 
خوبی  به  را  کارلسن  سوی  از  خود  روی  ای 

مدیریت خواهد کرد یا خیر؟

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 

سمی ر

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
1153-1۴00603060۲100115۴  هیـات اول/ دوم موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقای 
محمد غلامی فرزند حسـن علی به شـماره شناسـنامه ۹ صادره از بردسـکن 
و خانـم عفـت غلامرضاپـور فرزنـد قربانعلی به شـماره ملـی 0۹0015561۲  
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بالمناصفـه بـه مسـاحت ۷5/61  مترمربـع 
قسـمتی ازپـلاک 31۹1 فرعـی از ۴ اصلی واقع درخراسـان رضوی بخش ۴ 
حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی آقای محمـد رفعتی 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیـت صادر 
خواهـد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/۷. تاریخ انتشـار نوبت دوم: 

1۴00/10/۲۲
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
سمی ر

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1۴0060۲3060۲1001۲۷۹ هیـات اول/ دوم موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر 
ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  در واحـد 
آقـای محمـود دانـش فرزنـد محمـد  بـه شـماره شناسـنامه 11۴ صـادره از 
بردسـکن درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۴8/۹1 متـر مربـع 
قسـمتی ازپلاکهـای 1۴06 و1۴0۷  فرعـی از ۴  اصلـی واقـع درخراسـان 
رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی 
ورثـه محمـد دانـش محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتب 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص 
نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت 
در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات 
سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/۷. 

تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/۲۲
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیـات موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
سمی ر

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای 
قانـون  موضـوع  دوم  اول/  هیـات   1۴00603060۲100013۴3 شـماره 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضـی آقـای محمـود دانـش فرزند محمـد به شـماره شناسـنامه 11۴ 
صـادره از بردسـکن درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۷0/30 
متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک 100 فرعـی از  ۴  اصلـی واقـع درخراسـان 
رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی 
آقـای محمد حسـین محسـنی محـرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی داشـته 
باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض 
خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 1۴00/10/۷. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/۲۲
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیـات موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
سمی ر

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای 
تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  هیـات  شـماره 1۴00603060۲1001۲80 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانم 
طاهـره رفعتی فرزند محمود به شـماره شناسـنامه ۴313 صـادره از تهران 
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۴۷/80 متـر مربـع قسـمتی 
ازپـلاک  1۴0۷ فرعـی از ۴  اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ 
حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی ورثـه محمد دانش 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهی بـه مدت دو ماه اعتـراض خود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات 
سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/۷. 

تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/۲۲
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

آگهی مناقصه خرید و راه اندازی  
چهار دستگاه دیزل ژنراتور  

سازمان همیاری شهرداریهای خراسان رضوی در نظر دارد با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت به آدرس setadiran.ir ، نســبت به برگزاری مناقصه عمومی خرید چهار دستگاه دیزل ژنراتور  
مطابق جزئیات مندرج در اســناد و طی شماره مناقصه سیســتمی ۲0000911۵۸000009  اقدام 

نماید
زمان اولین انتشار آگهی /تاریخ انتشار در سایت: 7 دیماه  1۴00  ساعت۸:00     

مهلت دریافت اسناد :1۲ دیماه 1۴00 ساعت19:00
مهلت ارسال پاکت های پیشنهاد  : ۲۵دیماه 1۴00  ساعت۸:00 

زمان بازگشایی پاکت ها :۲6دیماه 1۴00 ساعت9:00  
برگزاری مناقصه صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و کلیه مراحل فرآیند مناقصه شامل 
دریافت اسناد )در صورت وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شرکت در مناقصه،  ارسال پیشنهاد 

قیمت و اطلاع از برنده بودن مناقصه گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.

TELEGRAM.ME/Sobh_Emrooz @Sobh_Emrooz
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سرور ارجمند جناب آقای دکترمحمد آصفی
بدینوسیله مصیبت درگذشت بزرگ خاندان 

مرحوم مغفور شادروان  
حاج اصغرآصفی

 را خدمت حضرتعالی و خانواده محترم و بازماندگان 
معزز تسلیت و تعزیت عرض می کنم .غفران واسعه الهی 

برای آن مرحوم مغفور و صبر جمیل و اجر جزیل برای 
بازماندگان از درگاه خداوند سبحان مسألت دارم.

برادر گرامی جناب آقای آصفی 
درگذشت پدر گرامتیان را خدمت حضرتعالی 

وخانواده محترم تسلیت عرض میکنم وامید دارم 
الله متعال ایشان را با صاحب این شبها 
حضرت فاطمه زهرا )س(محشور فرماید 

ومورد لطف ومرحمت خود قرار دهد .

روزنامه صبح امروز

سید  سعید  سیدزادگان

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

تلاش ناسا برای کشف رموز یک سیارک
ناســا قصد دارد در ماه اوت سال ۲0۲۲ فضاپیمایی موسوم به »سایکی« 
را برای کاوش ســیارکی منحصربفرد به فضا بفرســتد.به گزارش ایسنا، 
فضاپیمای ســایکی)Psyche( ناسا که قرار است در ماه اوت سال ۲0۲۲ 
پرتاب شود و در ســال ۲0۲6 به کمربند سیارک ها برسد، به دور دنیایی 
خواهد چرخید که به ســختی از زمین قابل بررســی است و هرگز از آن 
بازدید نشده اســت.هدف ماموریت سایکی ناسا یک سیارک غنی از فلز 
به نام سایکی)Psyche( اســت که در کمربند اصلی بین سیاره مریخ و 
مشــتری قرار دارد و یک دنیای ناشناخته در فضای بیرونی است. از دید 
تلسکوپ های زمینی و فضایی، این سیارک به صورت یک لکه تیره به نظر 
می رســد. آنچه دانشمندان توانسته اند درباره آن از داده های رادار بیاموزند 
این اســت که شکل آن تا حدودی شبیه ســیب زمینی است و در جهت 
محیط پیرامون می چرخد.با تجزیه و تحلیل نور منعکس شده از سیارک، 
دانشمندان فرض می کنند که سیارک سایکی به طور غیرعادی غنی از فلز 

اســت. یک فرضیه احتمالی این است که 
احتمالا این سیارک در اوایل تاریخ منظومه 
شمسی و به عنوان هسته یک خرده سیاره 
یا به عنوان یک ماده اولیه اصلی که هرگز 
ذوب نشده، شکل گرفته است. هدف این 
ماموریت کشف این موضوع است و در این 
فرآیند، آنها انتظار دارند به سوالات اساسی 
در مورد نحوه شکل گیری منظومه شمسی 
ما نیز پاســخ دهند. به جسمی متشکل از 
ســنگ، غبار و دیگر موادی که ابر اولیه 
منظومه خورشیدی ما را تشکیل می دهد، 

خرده سیاره می گویند. ابعاد خرده سیاره ها از چندین متر تا چند صد کیلومتر 
متغیر است.

»لیندی الکینز تانتون«)Lindy Elkins-Tanton( از دانشگاه ایالتی آریزونا 
و محقق اصلی ماموریت ســایکی گفت: اگر معلوم شود که این سیارک 
بخشی از یک هسته فلزی بوده است، پس درمی یابیم که بخشی از نسل 
اول هسته های اولیه منظومه شمسی ما بوده است. اما ما اکنون و تا زمانی 
که به آنجا نرسیم، نمی توانیم به طور قطعی درباره آن نظر دهیم چرا که 
از چیزی مطمئن نیســتیم. ما قصد داریم ســوالات اولیه در مورد موادی 
که ســیارات از آن تشکیل شده اســت را درک کنیم. ذهن ما پر از سوال 
اســت و پاسخی برای آنها نداریم.طرح الکینز تانتون در سال ۲01۷ برای 
این ماموریت طی برنامه دیســکاوری ناسا انتخاب شد و حال او رهبری 
ایــن ماموریت را بر عهده دارد. او گفت که یکی از چالش های بزرگی که 
وی با آن روبرو بوده اســت، انتخاب ابزار علمی این ماموریت بوده است. 
اینکه مطمئن باشید که داده ها را به طور ایمن دریافت می کنید و حال این 
کاوشــگر در حال اندازه گیری چه چیزی است بسیار مهم است. به عنوان 
مثال، برای تعیین اینکه این سیارک دقیقا از چه چیزی ساخته شده است 
و اینکه آیا این ســیارک بخشــی از یک هسته خرده سیاره است یا خیر، 
دانشــمندان به ابزارهایی نیاز داشتند که بتواند طیف وسیعی از احتمالات 
را توضیح دهند و میزان نیکل، آهن، انواع مختلف ســنگ، یا ســنگ و 
فلز مخلوط شــده با یکدیگر در آن را بســنجند.آنها برای این ماموریت 
مجموعه ای از ابزار را انتخاب کردند که شــامل یک مغناطیس سنج برای 

اندازه گیری هرگونه میدان مغناطیسی، چند تصویرگر برای تصویربرداری 
و نقشــه برداری از سطح سیارک و چند طیف سنج  است که با اندازه گیری 
پرتوهای گاما و نوترون های ســاطع شده از سطح آن می توانند تشخیص 
دهند این سیارک از چه چیزی ساخته شده است.اما قبل از اینکه دانشمندان 
بتوانند آن ابزارها را به کار گیرند، باید به ســیارک برســند و وارد مدار آن 
شــوند. پس از پرتاب فضاپیما از مرکز فضایی کندی ناسا در اوت ۲0۲۲، 
ســایکی نه ماه بعد از کنار مریخ عبور خواهد کرد و با اســتفاده از نیروی 
گرانشی آن سیاره، شتاب گرفته و به سمت سیارک مذکور حرکت خواهد 
کرد. این یک سفر کلی حدود 1.5 میلیارد مایلی)۲.۴ میلیارد کیلومتر( است.
این فضاپیما آخرین تلاش برای نزدیک شدن به سیارک را در اواخر سال 
۲0۲5 انجام خواهد داد. با نزدیک تر شدن فضاپیما به هدف خود، محققان 
پشــتیبان این ماموریت دوربین های آن را روشــن خواهند کرد و در آن 
زمان تصویر سیارک سایکی از لکه ای تیره که اکنون می شناسیم معنای 
دیگری پیــدا خواهد کرد و برای اولین بار 
ویژگی های ســطحی این دنیای عجیب 
آشکار خواهد شد. این تصاویر همچنین به 
مهندسان کمک خواهد کرد تا هنگام آماده 
شدن فضاپیما برای رسیدن به مدار سیارک 
در ژانویه ۲0۲6، دید دقیقی از هدفشــان 
داشته باشــند. چرخش اولیه این فضاپیما 
بــه گونه ای خواهد بود که در ارتفاع بالا و 
ایمن و در حدود ۴35 مایل)۷00 کیلومتر( 
بالاتر از سطح سیارک قرار خواهد داشت. 
در طول اولیــن چرخش، محققان بخش 
ناوبری و طراحی ماموریت ســایکی بــر روی اندازه گیری میدان گرانش 
سیارک متمرکز خواهند بود. با درک میدان گرانش آن، محققان می توانند 
با خیال راحت فضاپیما را به ســطح آن نزدیک تر و نزدیک تر کنند.به نظر 
می رسد سایکی دارای سطحی ناهموار و پهن)1۷3 مایل یا ۲80 کیلومتر، 
در عریض ترین حالت( از بالا به پایین باشد که جرم آن در همه جا یکسان 
نیست. برای مثال برخی از بخش های آن ممکن است جرم کمتری داشته 
باشند و برخی ممکن است فشرده تر و پرجرم تر باشند. بخش هایی از سایکی 
که جرم بیشتری دارند، گرانش بیشتری خواهند داشت و فشار قوی تری بر 
فضاپیما اعمال خواهند کرد.برای حل معمای میدان گرانش این سیارک، 
محققان این ماموریت از سیستم مخابراتی فضاپیما استفاده خواهند کرد. با 
اندازه گیری تغییرات ظریف در امواج رادیویی باند ایکس که بین فضاپیما 
و آنتن های بزرگ شــبکه فضایی عمیق در اطراف زمین رد و بدل خواهد 
شد، مهندسان می توانند به طور دقیق میزان جرم، میدان گرانش، چرخش، 
جهت گیری و لرزش ســیارک را تعیین کنند.الکینز تانتون گفت: انسان ها 
همیشه کاشف بوده اند. ما همیشه از جایی که هستیم حرکت کرده ایم تا 
بفهمیم مکان های دیگر چه خبر است. ما همیشه می خواهیم دورتر برویم.

دانشگاه ایالتی آریزونا رهبری ماموریت سایکی را برعهده دارد. آزمایشگاه 
پیش رانش جت ناســا مسئول مدیریت کلی ماموریت، مهندسی سیستم، 
یکپارچه سازی و آزمایش و عملیات ماموریت است. بخشی از مراحل این 
ماموریت موســوم به عملیات مونتاژ، آزمایــش و عملیات پرتاب در حال 

حاضر در آزمایشگاه پیش رانش جت ناسا در حال انجام است.

قالیچه سخنگو و پراید آدمکش!
وحید حاج سعیدی

امروزه در دنیا اســتفاده از تکنولوژی در همه رشته ها و علوم به امری رایج 
تبدیل شده است. البته تلفیق هنر، صنعت، اقتصاد، سیاست، ورزش و ... روی 
بورس است و حســابی هوا خواه دارد. نه اینکه زبانم لال فکر کنید خدای 
ناکرده همه چیز شــیر تو شیر شده اســت؛ نه این طور نیست . منظور این 
اســت که در مکاتب مختلف هنری، ادبی، سیاسی، ورزشی و ... استفاده از 
ظرفیت ها و کاریزمای )محبوبیت( سایر علوم و فنون به صورت امری عادی 
در آمده اســت. مثلًا دانشــمندان توپی اختراع می کنند که هنگام عبور از 
دروازه آژیر بکشد. در عوض فوتبالیست ها وارد عرصه های هنری می شوند 
و خوانندگــی و بازیگری را تجربه می کنند. هنرمندان برای نجات محیط 
زیست آستین بالا می زنند و به صورت نمادین به پاکسازی طبیعت بعد از 
روز 13 می پردازند. در طرف مقابل ادارات بیمه حنجره یا دست و پای هنر 
مندان را بیمه بدنه می کنند! در همین راستای بازار داغ تلفیق و استفاده از 
تکنولوژی در هنر، دوستان هنرمند قالیباف زحمت کشیده اند و قالیچه ای 
طراحــی کرده اند، با امکانات و ویژگی های منحصر به فرد... اصل خبر به 
روایت خبرگزاری ها... »نخستین قالیچه سخنگو به همت سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشور با تیمی از خبرگان و هنرمندان فرش دستباف ایرانی، 
منبت و الکترونیک، طراحی و تولید شــد. به گزارش خبرنگار واحد مرکزی 
خبر، تجهیزات الکترونیکی و لمسی تابلو فرش از دیگر ویژگیهای منحصر 
به فرد این طرح است. با توجه به مدارات الکترونیکی لمسی به کار رفته در 
تابلو فرش و با اســتفاده از تکنولوژی لیزر، قابلیت لمسی بودن تابلو فرش 
بدون کوچکترین دستکاری روی خود تابلو فرش ایجاد شده است که این 
لیزرها به صورت ماتریسی روی قاب تابلو فرش نصب شده، به طوری که در 
محل تقاطع هر سنسور می توان به لحاظ الکترونیکی قابلیت سخنگو بودن 

را برنامه ریزی کرد.« ) به نقل از سایت های خبری( 
البته قبلًا عزیزان مخترع زحمت کشیده بودند و لیوان، کاسه بشقاب، پاتیل، 
نعبلکی، کیف پول، آفتابه و حتی کت و شلوار سخنگو هم اختراع کرده بودند؛ 
ولی خدا وکیلی قالیچه سخنگو یک چیز دیگر است و حقیقتاً کاربردی است 

آن هم در ایامی مثل نوروز یا شب چله و سایر مهمانی ها... 
به عنوان مثال در ایام عید سعید باستانی یا همین شب یلدا  که دید و بازدید 
امری محتوم است، می توانید قالیچه را طوری تنظیم کنید که هنگام رفتن 
به آشپزخانه جهت ریختن چای و تنها گذاشتن مهمانان با ظرف آجیل این 
پیام پخش شــود: » با ظرف آجیل دیگران همانگونه رفتار کنید که دوست 
دارید با ظرف آجیل تان رفتار شود!«یا در صورت یورش ناجوانمردانه و خارج 
از عرف دیپلماتیک به شیرینی و آجیل و میوه تنظیم بازار یا حتی به سفره 
شام، این شعر از قالی روایت شود: » دیگ شکم از طعام لبریز مکن/گر کاه 
نباشد از تو، کهدان از توست!«در مواقعی هم که چشمانتان از خواب آکنده 
اســت ولی باز مهمان کماکان نشســته و در خصوص تصویب رتبه بندی 
فرهنگیــان و پرداخت حقوق نجومی بــه فرهنگیان ، تعجب رئیس هیات 
مدیره انجمن ســازندگان قطعات و مجموعه های خودرو پراید گران و آدم 
کش، ، شیر تو شیر دســتمزدها و شکایت های فوتبالی ها در مجامع بین 
المللی، مخالفت نماینده با واردات ساز و عینک آفتابی و ... افاضات می کند  
، این شعر پخش شود: »میهمان گرچه عزیز است ولیکن چو نفس/خفه می 

سازد اگر آید و بیرون نرود!« شب تان ارغوانی

طنز

علمی

فناوری

تلســکوپ فضایی »جیمز وب« یکی از تجهیزات 
مهم خود را با موفقیت نصب و آزمایش کرد.

به گزارش ایسنا و به نقل از ناسا، این تلسکوپ در 
روز ۲6 دســامبر)پنج دی( کمی پس از ساعت 10 
صبح به وقت منطقه زمانی شرقی)18:30 به وقت 
تهران( فرآیند آزادسازی »مجموعه آنتن 
 Gimbaled Antenna(»گیمبالــد
را   GAA یــا   )Assembly
این مجموعه،  آغاز کرد. 
»وب«  سرعت  پر  آنتن 

را در بر دارد.
ارســال  برای  آنتن  این  از 
دستکم ۲8.6 گیگابایت داده 
علمــی دو روز در بــار به زمین 
استفاده می شود.محققان اکنون این 
آزادســازی کرده اند و حرکت  را  آنتن 
آن را مورد بررســی قرار داده اند. کل این 
فرآیند حدود یک ســاعت به طول انجامید.به 
طور مجزا در طول شب حســگرهای حرارتی و 
سنجش فشــار روی تلسکوپ »وب« برای اولین 
بار فعال شــدند. داده های حرارت و فشــار اکنون 
در دسترس مهندسانی اســت که بر سیستم های 
حرارتی و ساختاری این تلسکوپ نظارت می کنند.
تلسکوپ فضایی »جیمز وب« در روز چهارم دی 
ماه از پایگاه فضایی اروپا به فضا پرتاب شــد. این 

تلسکوپ سفر خود را به نقطه لاگرانژ ۲ آغاز کرده 
است و در نهایت در فاصله 1.5 میلیون کیلومتری 
از زمین قرار خواهد گرفت. این تلسکوپ تا به این 
لحظه حدود ۲3.5 درصد از مسیر را پیموده است.

»وب«  1۲ ســاعت پس از پرتاب، یک ماموریت 
حیاتی موســوم به 1a-MCC را با موفقیت پشت 
سر گذاشت و طی آن برای 65 دقیقه پیشران  خود 

را روشن کرد تا در مسیر مناسب قرار بگیرد.
در مرحلــه بعدی طی مانــور MCC1b بار دیگر 
پیشران »وب« روشن خواهد شد. این دومین مانور 
روشن سازی پیشران تلسکوپ »جیمز وب« برای 
تصحیح مسیر به سمت نقطه لاگرانژ۲ خواهد بود.

بــه طور کلی ســه مانور این  چنینــی به نام های 
توســط   ۲-MCC و   1b-1a، MCC-MCC
جیمز وب انجام خواهد گرفت که اولین آنها یعنی 
1a-MCC، مهم ترین مانور این تلســکوپ بوده و 
تنهــا ماموریتی بوده که نیاز بــه زمان بندی دقیق 
داشته است.پس از رسیدن تلسکوپ »جیمز وب« 
به مدار مورد نظر، شــش ماه صرف آماده ســازی 
تجهیزات این تلسکوپ خواهد شد و این تلسکوپ 
پس از شــش ماه اولین داده ها را به زمین خواهد 
فرستاد.تلســکوپ فضایی »جیمــز وب« به رصد 
سیارات دوردســت می پردازد و نخستین  روزهای 
تشــکیل جهان را نمایان می کند. این تلســکوپ 
اجرام کیهانی را در نور فروسرخ رصد خواهد کرد.

منابع نزدیک به شرکت اپل مدعی شده اند که 
مدل جدید گوشی هوشــمند این شرکت بدون 
درگاه نصب سیم کارت فیزیکی عرضه می شود.
به گــزارش جــی اس ام آرنا، در 
شــرایطی که هنــوز بیش از یک 
سال تا زمان عرضه آیفون 1۴ باقی 
مانده، اطلاعات منحصر به فرد و 
عجیبــی در مورد گوشــی آیفون  
15 منتشر شــده که بر اساس آن 
گوشی مذکور تنها قابلیت استفاده 
از ســیم کارت مجازی را دارد که 
به ای ســیم مشهور است و نصب 
ســیم کارت فیزیکی بر روی این مدل از آیفون 

ممکن نخواهد بود.
البته کاربران می توانند دو ســیم کارت مجازی 
را بــر روی آیفون 15 نصب کننــد تا بتوانند از 

هر یک از آنها در صورت تمایل اســتفاده کنند. 
همچنین گفته می شود حذف درگاه سیم کارت 
فیزیکی تنها مربوط بــه مدل پروی آیفون 15 
اســت و مدل ســاده آیفون 15 کماکان قابلیت 

نصب سیم کارت فیزیکی را خواهد داشت.
به نظر می رسد اپل مانند همیشه در این زمینه 
موضــع گیری نخواهد کرد و علاقمندان باید تا 
سال ۲0۲3 منتظر بمانند تا ببینند آیا آیفون 15 
پرو دارای درگاه سیم کارت فیزیکی خواهد بود 
یا خیر. البته این شــرکت قبلا اعلام کرده بود 
کــه قصد دارد در آینده همه پرت های فیزیکی 
آیفــون را حذف کند. در عین حال مشــخص 
نیســت در کشــورهایی که خدمات سیم کارت 
مجازی ارائه نمی شــود، آیفون 15 کماکان با 
درگاه ســیم کارت فیزیکی عرضه می شــود یا 

خیر.

آنتن تلسکوپ فضایی »جیمز وب« راه اندازی شد

آیفون 15 بدون قابلیت نصب سیم کارت فیزیکی عرضه می شود


